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Božič je mnogo iw kot migetanje lučk in sladki občutki in v cdoti 
nima nič slatpnega .s sedaj prodirajočim zahodnjaškim božičem in 
Božičkom in vso prcdbožično nakupovalno mrzlico. Odmislimo vse to. 
Božič naj se ms dotakne s svojo nedoumljivo veličino. Bog se je učloivčil. 
Postal nam enak. Postali človek. Rodil se je t> naše zvečanje. Rodil zvito, 
da nam odvumc naše tefave in skrbi. Prinesel nem je gotouost in 
mir S tem mirom stopimo tudi v tretje tisočletje. Mnogokrat smo 
razmišljali o tem tretjem tisočletju in želeli smo si, da bi dočakali to 
magično leto 2000. Mnogi so ga pričakovali tudi z mešanimi občutki, 
mnogokrat s strahom in negotouostojo, Božični mir preselimo v naša 
Srca. GdprfoMO jih za božično sporočilo: "Slaoa Bogu na višavah in m 

zemlji mir ljudem!" in ne bo nas wč strah. 

5 TEMI MISLIMI V SRCU ZAŽELIM VSEM OBČANKAM IN 
OBČANOM PRIJETNO PRAZNOVANJE BLIŽNJIH BOŽIČNIH 
PRAZNIKOV. V LETU 2000 IN V VSEM NASLEDNJEM TISOČLETJU 
PA OBILO USPEHOV, NOTRANJE TRDOSTI IN PRIJETNIH 
DOŽIVETIJ. 

Vaš župan Anton Jakopič 

ČESTITAMO K DNEVU SAMOSTOJNOST/! 

Praznovanje občinskega 
praznika je bilo združeno s 

predstavitvijo Jakličeve knjige 
Motiv in i zhodi šče l e t o š n j e osrednje prireditve za 
obč insk i praznik, ki je bila v soboto, 4. decembra, 
je bil Fran Jak l i č in predstavitev ponatisa njego
ve knjige Vaška pravda. Tudi celoten spremljajoči 
program je bil v znamenju kulturnega in ljudske
ga izroči la ter pristne dobiepoljske domačnos t i , 
k a k r š n o je v svojih pripovedih prikazoval Fran Ja
klič , č igar rojstni dan je obč insk i svet v prejšnjem 
mandatu določi l za o b č i n s k i praznik. 

Stran 3 

Naslednja številka Našega kraja bo izšla konec januarja. 
Prispevke sprejemamo do 12. v mesecu. 
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V novo tisočletje 
Pred nami je leto 2000. Mešani občutki nas spremljajo, ko se spomni
mo nanj. Novo t isočletje . Kakšno naključje, da smo se rodili prav v 
tem času, da bomo doživeli ta prehod. 

Pravzaprav je datum nekoliko sporen. No
vo tisočletje se bo zagotovo pričelo šele na
slednje leto. Toda vsa praznovanja so usmer
jena v trenutek, ko se bo na prvo mesto v let
nici zapisala številka 2, torej 2000. Nikoli več 
1, nikoli več 1000 niti 1999, samo 2000 in 
naprej. Ali se vam ne zdi, da je res nekaj odš
lo, odšlo za vedno. Kakšno je bilo to stoletje, 
ki pravkar zahaja? 20. stoletje, stoletje svetov
nih vojn, stoletje krvavih revolucij, stoletje naj
bolj nizkotnih družbenih sistemov v zgodovi
ni. Nacizem, fašizem in komunizem so sku
paj pomorili na milijone in milijone ljudi, kot 
jih niso pomorili vsi prejšnji sistemi. Koliko 
smrti, trpljenja, joka in solza je rodilo to zad
nje stoletje drugega tisočletja. Komunizem se 
je držal najdlje, prodrl je zelo globoko v vsako 
poro osebnega in družbenega življenja. V po
polni blokadi držal množico narodov in še da
nes straši in otepa z repom. Trajal je predol
go, saj nam je vsem zlezel pod kožo tako ne
hoteno prefinjeno, da enostavno nismo vedeli 
kdaj in zelo okrnil narodovo dušo. Zanimivo 
pa je, da se je izkazal kot zelo dobra predpri
prava in pripravil zelo ugodna tla za prodor 
zahodnjaške potrošniške in liberalne miselno
sti, ki v zadjem času bliskovito prodira v nas 
in že resno ogroža našo narodno bit naš na
rodni obstoj. Človek bi rekel, naj gre to gnu
sno 20. stoletje in naj se ne vrne več. Saj ve
mo, da se ne bo. In vendar nam je nekoliko 
tesno pri srcu. To stoletje je bilo vendar naše, 
v tem smo se rodili, to je bil naš čas, v na
slednjem stoletju bodo živele in delale nove 
generacije, zato se nam kljub veselju, da smo 
dočakali to leto 2000, da smo dočakali ta pre
lom tisočletja, tudi zbudi malo nostalgije po 
izginjajočem tisočletju. 

Pretežni del svojega življenja in tudi dela ob
čine in države, če hočete, namenimo reševa
nju tekočih problemov, tekočemu delu, zago
tavljanju - bolje - lovljenju, standarda, da ne 
bomo slabši kot drugi. Ob tem nam čas neu
smiljeno beži in nimamo časa, da bi se kdaj 
tudi ustavili in resno zamislili, kam gremo, ali 
sploh delamo prav, kaj sem jaz v tem narodu 
slovenskem, kam ta narod sploh hoče in kje 
je na svoji poti, kje je mesto naše občine in 
kje posameznika, da bi tako posameznik, kot 
občina in cel narod lažje in smeleje vstopili v 
tretje tisočletje. Prehod tisočletja je prav go
tovo primeren čas, da si poskušamo malo bolj 
podrobno osvetliti sedanje stanje in vsaj bež
no poiskati vizijo za bodočnost Slovenije in 
slovenskega naroda v smislu našega narod
nega obstoja. Mnogo znakov namreč kaže na 
to, da je slovenski narod v neki krizi, skoraj bi 
rekel v eksistenčni krizi. Ta kriza se v nekem 
smislu že kaže tudi v naši občini. Več dejavni
kov je, ki jih bomo morali v bližnji prihodno
sti rešiti, če bomo hoteli kot narod preživeti. 

Preživeti smo morali Avstrijo, preživeti staro 
Jugoslavijo, pa novo Jugoslavijo s komuniz
mom, da smo končno dočakali svojo lastno 
državo. Trdimo lahko, da je imel slovenski na
rod veliko notranje moči, da je uspel po 1000 
letih hlapčevanja ustanoviti svojo lastno drža
vo. Zdi pa se, da se je naša narodna zavest, 
pa ne samo to, tudi naša življenjska vitalnost 
izčrpala z osamosvojitvijo. Nekako ne vemo, 
kaj bi z lastno državo, kaj bi sami s sabo. No
čemo niti poskrbeti za svojo lastno ohranitev. 
Vprašati se moramo, kje je vzrok. Lahko se za
dovoljimo z dnevnimi puhlicami, ki polnijo 
stolpce našega tiska, ki v večini ni sposoben 
napisati niti enega samega komentarja s pra
vo domoljubno vsebino, ampak nas zaposlu
jejo z neproduktivnimi polemikami o ženski 
emancipaciji, o tem, ali bodo cerkveni gozdovi 
po vračilu še slovenski, kot da kristjani nismo 
Slovenci, kako škodljiv je osnutek sporazuma 
s Svetim sedežem za našo državo in kako se 
bomo rešili narkomanije, če bomo sprostili tr
govino z mamili, ali kako bomo zaustavili aids, 
če bomo 15 in 16 letnikom množično razde
ljevali kondome in jih dobesedno prisiljevali 
v neodgovorno in mnogo prezgodnjo igrač-
kasto spolnost, brez odgovornosti in brez ču
stev. Ko to poslušamo, beremo in gledamo, 
se nehote seli v nas in vsi postajamo prepri
čani, da je res tako prav. Nimamo pa se časa 
vprašati, kam pravzaprav plovemo, kam nas 
pelje ta degradirana miselnost, ki se ima za po
vrhu vsega še za napredno. Ob črnogledih na
povedih, da nas bo, ob sedanji rodnosti, že 
2060 leta samo še polovica, se je res potreb
no vprašati. Torej Slovenci s težko pridoblje
no lastno državo, z ne najslabšim standardom, 
smo se odločili izumreti, prej pa tisoč let ni
smo imeli svoje države, pa smo preživeli. Ka
teri so torej tisti elementi, ki so nas v takšni 
situaciji ohranili? Lahko bi jih strnili v štiri ali 
pet odločilnih dejavnikov, in sicer: močna za
koreninjenost v svojo zemljo, skoraj sveta lju
bezen do nje, tudi če se nam na njej ni godilo 
najbolje, velika rodnost in velike družine, ki so 
kljub slabim zdravstvenim pogojem zagotav
ljale ohranitev in rast narodovega telesa, vi
soka raven moralnih kvalitet, sprejem krščans
tva in življenje po krščanskem izročilu in še ne
kaj, veselo srce in odprta duša, ki je znala tudi 
v težkih življenskih pogojih najti veselje in ra
dost, pesem in druženje v pogovoru in prija
teljevanju. Torej ohranila nas ni vojaška sila ali 
modri in sposobni politiki, ampak notranja 
moralna moč. Ker pa so vsi ti dejavniki, ki so 
nas tisočletja povezovali in ohranjali, danes 
postali staromodni in zaničevani, si tako piše
mo tudi svojo lastno pogubo. Na vseh nas je, 
da storimo vse, da te preizkušene vrednote po
novno postavimo na svoje mesto, v novi ob
liki in v nov čas. Kaj pa mi? Ali kaj storimo ali 
kar čakamo, da nas bo pohodila invazija z ju-
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ga ali iz Azije. Kar tako spontano košček za 
koščkom naše zemlje, bo prehajal v druge ro
ke in mi samo nemo jadikujemo in ne stori
mo nič ali pa se enostavno na vse požvižga
mo samo, da je dovolj denarja za tekočo po
trošnjo, pa nas nič ne briga ali je še kakšen 
kmet na slovenski zemlji in ali se rodi 15.000 
ali 30.000 otrok na leto. Prav smešne so za 
Slovence skrbi s tem, da se ne bi preveč po
večala človeška populacija na zemlji. Bedasto 
pa naša javnost zaganja hrup češ, kaj sploh 
še delajo ljudje na Kočevskem in tudi drugje 
na podeželju, da medvedje nimajo kje živeti. 

Vstop v Evropsko unijo bo za Slovence no
va velika prizkušnja. Potrebni smo res temelji
tega premisleka in temeljite priprave. Vsako hi
tenje na tem področju je škodljivo, čeprav do
bivamo včasih vtis, da se nam kam mudi. Če 
smo rekli, da je čas komunizma s svojim na
črtnim rušenjem moralnih norm in zatiranjem 
vere, lažnim internacionalizmom, bil zelo do
bra podlaga za sedanji hiter prodor anarhič
nega liberalizma na nravstvenem in etičnem 
področju, ki je v bistvu moralni razkroj preob-
jedenega zahoda, ki bo prej ali slej udaril na
zaj kot bumerang, je bil tudi dobra podlaga 
za to, da je nas Slovence pustil docela nepri
pravljene za soočenje s kapitalizmom in gos
podarskim liberalizmom. Nekako nismo do
zoreli za trdi boj, za gospodarski obstanek. Na
vajeni smo bili namreč, da hodiš v službo, za
te mislijo drugi, tiho si, imaš pa ravno toliko, 
da shajaš. Kapitalizem pa je trd. Pogajalec 
Evropske unije je unijo označil kot skupnost 
egoistov, kjer vsak brani svoje interese in so 
skupaj samo zato, ker so njihovi interesi za
dovoljeni in ima vsak posameznik od tega 
profit. Ali je ta profit res vse, za kar se splača 
prizadevati, je seveda drugo vprašanje, na ka
tero tudi razviti zahod še ne zna odgovoriti. 
Vizionarji slovenskih interesov so že v prejš
njem stoletju in v začetku sedanjega vedeli, 
da slovenskih interesov ne bomo mogli bra
niti, če ne bomo imeli slovenskega kapitala. 
Zato so ustanavljali zadruge, zavarovalnice, 
banke, da so skoncentrirali slovenski kapital, 
ki je lahko konkuriral nemškemu kapitalu. Prav 
je prišel tudi vsak slovenski privatni kapitalist, 
večji obrtnik, trgovec ali tovarnar, ki je s svo
jim premoženjem in podjetnostjo branil slo
venske interese. Komunizem je vse postavil na 
glavo. Mnogi podjetniki so svojo podjetnost 
plačali s svojo glavo ali najmileje z izgubo vse
ga premoženja, uničen je bil zadružni sistem, 
ki se nikakor ne more več postaviti na noge 
in, kar je najhuje, uničene podjetniške ambi
cije, ki se ne rodijo v nekaj letih, ampak pred-
stavjajo dolgoletno tradicijo, ki se vleče skozi 
več rodov. Na splošno je bil uničen tudi od
nos do lastnine, ki se še nekaj časa ne bo spre
menil. Vse to bi nam sedaj prišlo zelo prav. Za
deva se v zadnjem času nekoliko spreminja, 
vendar 50-letnega zaostanka ne moreš nadok
naditi. Vse premalo se v gospodarsko reševa
nje slovenske države ali v lastno podjetništvo 
vključuje slovenska inteligenca, deloma je tu
di okostenela zaradi šolanja v komunizmu. 

#• nadaljevanje na str. 7 



OSREDNJA PRIREDITEV ZA OBČINSKI PRAZNIK 

Praznovanje občinskega praznika je bilo 
združeno s predstavitvijo Jakličeve knjige 

Motiv in izhodišče letošnje osrednje prireditve za občinski praznik, ki 
je bila v soboto, 4. decembra, je bil Fran Jaklič in predstavitev ponati
sa njegove knjige Vaška pravda. Tudi celoten spremljajoči program je 
bil v znamenju kulturnega in ljudskega izročila ter pristne dobrepolj-
ske domačnosti , kakršno je v svojih pripovedih prikazoval Fran 
Jaklič, čigar rojstni dan je občinski svet v prejšnjem mandatu določil 
za občinski praznik. 

uresničuje tudi težnja približati Jakličeva 
dela današnjemu bralcu. 

Vaško pravdo jc na prireditvi predstavil 
prof. Milan Šuštar, ki je največ pripomogel 
k izidu knjige. Njegova predstavitev, osno
vana na temeljitem poznavanju Jakličevih 
del, je odražala poseben odnos do rojaka, ki 
si je upal in znal s tolikšno tenkočutnostjo 
in posluhom za človeško naravo opisati te
danje Dobrcpoljcc. Knjigo namreč sestav
lja cikel zgodb, ki prikazujejo gospodarsko 
in socialno stanje takratnega Dobrepolja, 
predvsem pa celo paleto ljudi v njihovem 
vsakdanjem vaškem okolju, njihovo prav-
darsko strast in vsakodnevne življenjske na
vade in preizkušjne. Zelo dobro so opisani 
vaški posebneži, brez strahu pa seje lotil tu
di takratnih vaških mogotcev in oderuhov, 
ki so imeli v rokah politično in ekonom
sko oblast. Jaklič jc v zgodbe vpletal tudi 
osebne izkušnje, kakršna je prikazana v 
zgodbi z naslovom Ti pa nimaš očeta. Ob 
izredni interpretaciji te zgodbe, ki smo jo 
slišali iz ust prof. Šuštarja, smo poslušalci 
občutili vso tragiko pisateljeve mladostne iz
kušnje. 

O moči pisane besede pa tudi o vsesplo
šnem upadanju bralne kulture je spregovo

ril Matija Remše iz Mohorjeve družbe. Nje
gove besede so silile k razmisleku o vred
notah in o stanju, v kakršnem smo se znaš
li ob vstopu v novo tisočletje. Ob današnji 
agresivni ponudbi vsega mogočega je člove
ku predvsem potrebna dobra knjiga. Vaška 
pravda je po njegovem prav gotovo knjiga, 
ki bi morala biti na polici v vsaki dobrepolj-
ski hiši. No, vsaj za Dobrepoljce, ki so bili 
na predstavitvi, odločitev ne bo težka. Go
tovo je vse pritegnila dramatizacija ene od 
/godb z naslovom Kako se je ženil Kobale-
žev Matija, ki so jo zaigrali člani dramske 
skupine Scena. V njej je prišel do izraza ti
sti značilni Jakličev humor, ki po besedah 
prof. Šuštarja na nek način blagodejno vpli
va na človeka. Legendarni Zagoriški fantje, 

Prof. Milan Šuštar 

Ustanovitev nove občine je pomenilo raz
cvet tudi na kulturnem področju, ta pa je 
prinesel zaporedne ponatise Jakličevih del: 
Nevesta s Korinja, O, ta testament, Pri sre
brnem studencu in letos še Vaška pravda, 
ki je izšla pri Mohorjevi družbi. S to knji
go, ki ji je spremno besedo napisal dr. M i l -
ček Komelj, bogatijo pa jo reprodukcije 
umetniških del Franceta Kralja, se zaklju
čuje ponatis glavnih Jakličevih del. S tem se 

Matija Ramše 

Dramatizacija zgodbe Kako se je ženil Kobaležev Matija Na koncu so obiskovalce pogostile prijazne članice DPZ 
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kot jih je imenoval povezovalec programa 
Igor Ahačevčič, pa so zapeli nekaj starih 
ljudskih pesmi. Prireditev so zaokrožili Pri-
farski muzikantje. Dobrepoljsko ljudsko 
izročilo so razširili z ljudskimi pesmimi os
talih slovenskih pokrajin in s kvalitetno iz
vedbo navdušili poslušalce. 

Program se je torej končal v zabavnem 
vzdušju, začel pa se je s slavnostnim govo
rom župana občine Antona Jakopiča, ki je 
najprej poudaril pomen Jakličevega dela na 
kulturnem, gospodarskem in političnem 
področju. Izrazil je zadovoljstvo, da se tudi 

v današnjem času v občini rojevajo mladi 
literati, nato pa je na kratko predstavil do
sežke občine v letošnjem letu in nekaj na
črtov za naprej. 

Povabilu na prireditev ob občinskem 
prazniku se je odzvalo precej gostov. Med 
njimi je bila tudi Jakličeva hčerka, vnuk in 
še nekaj sorodnikov, župani sosednjih ob
čin, načelnica UE Grosuplje in še nekaj dru
gih gostov. 

M. Steklasa 

SIMULTAN K A Z MEDNARODNIM MOJSTROM LEONOM 
GOSTIŠO 

Ena zmaga in en remi 
Za letošnji občinski praznik so prišl i na svoj račun tudi ljubitelji 
šaha. Na pobudo župana je rokometni klub organiziral vse potrebno 
za igranje simultanke z mednarodnim šahovskim mojstrom Leonom 
Gostišo. Na razpis se je prijavilo 25 kandidatov. 

Pred začetkom tekmovanja ni manjkalo 
ugibanj o številu možnih zmag. Ze ob prvi 
potezi šahovskega mojstra pa je nastopila ti
šina in šahisti so se skoncentrirali v kar naj
večji meri. Čeprav so bili zbrani najboljši 
šahisti iz cele občine, so se že na samem za
četku soočili z mojstrskim znanjem velike
ga šahista. Končni rezultat je štel 23 zmag 
in en remi za Leona Gostišo oziroma eno 
zmago in en remi za izzivalce. 

Zmago je dosegel Janez Nose iz Predstrug, 
remiziral pa je Marjan Prijatelj iz Kompolj, 
kar je za oba življenjski uspeh. 

Jože Miklič, ki je bil tudi eden tistih, ki 
so se pomerili z mednarodnim mojstrom, 
je o poteku simultanke dejal naslednje: 

"Leon Gostiša si je pridobil prednost že 
ob otvoritvi. Že od vsega začetka je vsem 

narekoval oster tempo in ni prepustil ini
ciative nasprotniku. Tega pa mi nismo va
jeni. Kar nekaj iger je bilo na prvi pogled 
zanj zgubljenih, vendar se je v konici poka
zala realna slika. On pozna vse pozicije ozi
roma nešteto kombinacij, mi pa smo videli 
le en izhod." 

In kako je občutil zmago Janez Nose? 
" Z nasmeškom na ustih mi je Leon segel 

v roko in mi čestital. Še sam nisem verjel. 
Naslednji trenutek pa sem po prisrčnem a-
plavzu vseh udeležencev simultanke dojel, 
da sem res premagal tako velikega šahista, 
kot je mednarodni mojster Leon Gostiša." 

Janez Nose se je navdušil za šah že v zgod
nji mladosti. Že v osnovni šoli je pod vods
tvom Janeza Dremlja obiskoval šahovski 
krožek in ga končal z osvojeno četrto kate
gorijo. 

O tem, kako je prišlo do igranja simul
tanke, pa je povedal naslednje: 

"Društvo RK Dobrepoljc je na pobudo 
župana v kratkem času zbralo šahovske za
nesenjake. Predsednik društva Alojz Žni-
daršič je zavihal rokave in takoj uredil na
bavo novih desk in tudi organiziral dva tre
ninga. Sledila je simultanka 25-ih šahistov 
iz cele občine Dobrcpolje z eminentnim 
gostom. Po skoraj treh urah trdega boja je 
za družabno srečanje poskrbel ravnatelj šole 
Dobrcpolje. Bil je nepozaben večer." 

Kot je povedal Janez Nose, je odigrana si
multanka z Leonom Gostišo udeležence 
spodbudila k odločitvi, da bodo za popula
rizacijo šaha naredili kaj več. V letu 2000 
bodo začeli z občinskim prvenstvom, na ka
terega bodo z razpisom povabili vse zainte
resirane. Istočasno bodo začeli s šahovskim 
krožkom na videmski šoli. 

M . Steklasa 

Na slikah: šahisti so se pomerili v avli osnovne šole. Med šahisti so bili tudi najmlajši. 



23. NOVEMBRA JE BILA 12. SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Letošnji proračun popravljen 
Osrednja t o č k a seje, pri kateri se je razvila najdal j ša razprava, je 
bil popravek l e t o š n j e g a o b č i n s k e g a proračuna. Spremembe so bile 
potrebne zaradi povečanja sredstev v do ločen ih postavkah. Tako 
je pri investicijah v cestno gospodarstvo in komunalno infrastruk
turo pr i š lo do povečanja posameznih investicij, predvsem zaradi 
uvedbe davka na dodano vrednost. Do povečanja porabe sredstev 
je pr iš lo tudi pri postavki zimskega vzdrževanja lokalnih cest. 
Poleg tega je bilo treba zagotoviti več sredstev za potrebe vrtca 
in ostarele v domovih. 

Svetniki SO zahtevali nekatera pojasnila, 
slišati pa je bilo tudi posamezne kritike za
radi neudeležbe predstavnika nadzornega 
odbora. Opozorili so, da nekatere postavke 
v proračunu niso realizirane. Pri tem so iz
postavili gradnjo pločnika na Vidmu. V 
zvezi s tem projektom, ki je že nekaj časa 
načrtovan, je tajnik občine pojasnil, da je 
projekt na Darsu že dve leti. V tem času je 
prišlo na ogled že več revizorjev, hkrati s tem 
pa je že trikrat prišlo do spremembe projek
ta. Soglasja I )arsa torej še ni. Kakor hitro bo, 
se bo začel postopek za gradbeno dovolje
nje. 

V razpravi je bil med drugim izpostavljen 
problem urejenih prostorov za postavitev 
zabojnikov po vaseh. Svetniki so sprejeli 
predlog, da bo občina prispevala denar za 
material, vaški odbori pa so zadolženi, da 
prostor za zabojnike primerno uredijo. 

Med razpravo o proračunu je župan po
vedal, da seje odprtje lekarne na Vidmu, ki 
je bilo planirano za občinski praznik, za ne
kaj časa preložilo. Vzrok je bolezen projek
tanta. 

Na seji so spet govorili o Področnem cen
tru za drobno gospodarstvo, ki je bil med 
tem časom že ustanovljen. Kot je znano, je 
njegov sedež v Ribnici. Imenovali so že 
predsednika tega centra in direktorja, ki bo 
imel predvidoma enkrat tedensko uradne 
ure tudi na Občini Dobrepolje. 

Brez posebnih pripomb jc bil na seji spre
jet odlok o organizaciji in delovnem po
dročju občinske uprave. Na dnevnem redu 
pa je bil tudi osnutek odloka o razveljavitvi 
odloka o povračilih za obremenjevanje oko
lja in racionalno rabo pri izkoriščanju na
ravnih dobrin. Osnutek je pred osmimi me
seci pripravil Slave Palčar, ker je bil prepri

čan, da je sedanji odlok, ki ga je sprejel OS 
v prejšnji sestavi, v nasprotju z zakonom in 
ustavo. Svetniki Palčarjcvega predloga niso 
podprli. Dejali so, da bi ga podprli lc v pri
meru, če bi istočasno imeli na mizi boljši 
predlog za občino od sedaj veljavnega. 

VPRAŠANJA, PREDLOGI, 
POBUDE 

DARKO MEDJA jc prosil za pojasnilo o 
napovedanih spremembah v organizaciji 
pouka na podružnični šoli v Strugah. Ivan 
Grandovec jc na kratko informiral svetnike 
o zahtevah Ministrstva za šolstvo in šport, 
župan pa je dodal, da bo problematika šols
tva uvrščena na dnevni red ene od prihod
njih sej. 

JANEZ PAVLIN je dal pobudo, ki jo jc bilo 
slišati že v prejšnjem mandatu, naj župan 
na vsaki seji informira OS o opravljenih de
lih v preteklem mesecu in planih za naprej. 

ALOJZ ERČULJ je vprašal, kaj obvezuje 
izvajalca, da bo zahtevano reklamacijo tudi 
realiziral. Vprašanje seje nanašalo na slabo 
kvaliteto asfaltiranja ceste v Podgorici. Taj
nik jc dejal, da izvajalca obvezuje finančna 
garancija, ki znaša 15% od pogodbene vred
nosti. 

JOŽE PUGELJ je izpostavil problem sta
re šole v Strugah. Župan je ob tem dejal, da 
se dogovarja s Skladom kmetijskih zemljišč, 
da bi zemljišče odstopilo občini, dogovori 
pa potekajo tudi z Mercatorjem o odkupu 
zgradbe. 

Precej vprašanj jc spet postavil SLAVC 
PALCAR. Na osnovi informacije, ki jo je do
bil pri vaščanki Zagoricc, ga je zanimalo, kaj 
se dogaja pod hribom na koncu vasi Zago
rka. Občinska uprava do zdaj o kakršnem 
koli posegu ni bila seznanjena. 

Na vprašanje, ali je zemljišče "Curek" že 
prodano, je župan odgovoril negativno in ob 
tem spomnil na sklep OS, da se proda za 20 
D E M sosedom. Zemljišče je odmerjeno. Ko 
bodo dobili sklep geometra, bo lahko pogod
ba podpisana. 

Slave Palčar je nato še predlagal, naj se v 
proračun za naslednje leto planira nekaj 
sredstev za nabavo videokamer za šolo V i 
dem, ker vse pogosteje prihaja do kraj in dru
gih izgredov. 

STANE JAKIČ je dejal, da je za naslednje 
leto predvidena v Zdenski vasi nova telefon
ska napeljava. Da bi se izognili dvakratne
mu izkopavanju asfalta, je predlagal, naj se 
istočasno uredi tudi meteorna kanalizacija. 
Ponovno je opozoril na slabo kvaliteto as
falta na mostu v Zdenski vasi, saj so bile na 
tem mestu že številne nesreče. Tajnik je de
jal, da jc občina poslala na Direkcijo za ce
ste že celo vrsto dopisov, prav tako tudi po
licija. Isti svetnik je vprašal, če je kaj nove
ga s predlaganim urejanjem križišča na od
cepu proti vasi Cesta. Geodetski posnetek je 
bil narejen. Do naslednje seje bodo poslali 
tri variante rešitve. 

Pod točko razno so svetniki na predlog 
župana sprejeli sklep o zamenjavi cerkvene 
parcele na obeh straneh videmskega igrišča 
z občinskim gozdom. Zemljo okrog igrišča 
bo občina rabila za parkirišča in gradnjo. Na 
predlog župana je bil sprejet tudi sklep o 
uveljavljanju predkupne pravice za odkup 
njivske površine na Vidmu, ki jc na območ
ju, kjer jc predviden prostor za črpalko. 

Tajnik občine jc informiral OS o izvaja
nju zimske službe. Letos je potekla pogod
ba z dosedanjim izvajalcem, poleg tega pa 
jc prišlo tudi do prekategorizacij cest. Po
nudba za izvajanje pluženja je bila poslana 
petim izvajalcem. Naročnik je prejel dve 
ponudbi, in sicer Gabrijela Puglja in Jožeta 
Mikliča iz Strug. Z njima in izvajalcem zim
ske službe na L C je bil kasneje sklenjen do
govor o novi razporeditvi pluženja. 

M. Steklasa 

Obvestilo 

Centa za socialno delo firosuvljc 

sporoča, da je sredstva namenjena 

za novoletne čestitke namenil za 

humanitarne dejavnosti. 



Sprejetje zazidalni načrt za 
obrtno cono v Predstrugah 
Na seji o b č i n s k e g a sveta 21.septembra 1999 je bil sprejet Odlok o 
zazidalnem n a č r t u obrtne cone Predstruge v Občini Dobrepolje. Po 
več kot enoletnih pripravah smo Zazidalni načrt , ki je bil sprejet v 
Spremembah in dopolnitvah d o l g o r o č n e g a in s rednjeročnega 
plana za obdobje 1986 - 2000 pripeljali do konca, to je do zače tka , 
ko se lahko začne s samo pripravo komunalne infrastrukture in 
gradnjo. 

Površina obsega cca 8,75 ha zemljišč, ki 
so trenutno še gozdna površina. Z njeno 
izgradnjo bo občina na organiziran na
čin rešila problem povpraševanja po to
vrstnih gradbenih parcelah in že obsto
ječim dejavnostim ponudila možnost, da 
se preselijo na novo lokacijo in svojo de
javnost tudi razširijo. Vse, ki bodo prišli 
na občino z zamislijo o razširitvi svoje 
dejavnosti, pa ta ne ustreza današnjemu 
načinu življenja in je v sami vasi ali delu 
naselja, ki ni primerno za obrtno dejav
nost, bomo usmerjali v obrtno cono. 

Prometna lega in povezava z regio
nalno cesto: leži med naseljema Ponikve 
in Predstruge, natančneje: glavni dostop 

v obrtno cono bo nasproti ceste, ki pelje 
na Vodice. Cona leži med regionalno ce
sto in železniško progo in se jo s ceste za
radi gozda ne vidi in seje tudi po izgrad
nji ne bo. 

Pozidava: vsi objekti so namenjeni 
obrtni dejavnosti; lahki industriji, žagi in 
skladiščenju okolju nenevarnih snovi. K 
objektom programsko sodijo tudi pro
stori za vodenje podjetja in administra
tivno dejavnost. Investitorji še niso zna
ni, zato je cona razdeljena v 14 polj, ki 
omogočajo fleksibilnost in možnost iz
gradnje objektov glede na površine po
sameznih polj. Za vse objekte in hale so 
predvidene lahke montažne konstrukci

je enostavnih oblik in možnosti sestavlja
nja. Celotna cona je razdeljena po fazno-
sti gradnje v 3 faze, od katere se prva zač
ne čimbližje dostopni cesti. 

Prometna ureditev: prometno je cona 
razdeljena v 4 dele, ki jih povezuje cesta, 
ki poteka po obodnem delu cone. Ne gle
de na faznost bo krožen promet po coni 
omogočen. Notranji promet bo organi
ziran enosmerno. 

Zelene površine: med regionalno cesto 
in strugo Rašce je pas zaščitenega območ
ja potoka.Ta pas ima zaščitno in varoval
no vlogo in ni predviden pozidavi. Nje
gova vloga je predvsem v varovanju pred 
poplavami, ki niso zanemarljive. 

Za podrobnejše informacije je zazidal
ni načrt na vpogled pri Mojci Lovšin, 
d.i.a. na Občini Dobrepolje. Objavljen je 
v Uradnem listu št. 98/99 z dne 3.12.1999. 

Mojca Lovšin d.i.a. 

M I S E L 

Naj igra kdo v življenju še tako 
neznatno vlogo, če je vseskozi 
dober č lovek, nam je vsem vzor. 

J . Janžckovič 
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nadaljevanje s str. 2 

Do neke mere je vsaj del te inteligence de-
javnejši pri ozaveščanju na narodnem in mo
ralnem področju. Vsako leto na slovenskih 
univerzah diplomira nemajhno število stro
kovnjakov, promovira razmeroma veliko dok
torjev znanosti, toda vse premalo jih je čutiti, 
kot bi nekam ponikali. Očitno se jih drži krila
tica iz preteklosti, namreč uči se, da ti ne bo 
treba delati. Potrebujemo namreč znanje, pod
jetniško žilico in veselje do dela. Podjetništvo 
se med nami rojeva, toda največ podjetnikov 
je iz vrst srednje in srednje strokovne izobraz
be in jim ob mnogokrat uspešnem razvoju 
zmanjkuje znanja. Strokovnjaki pa se raje tiš
čijo v institucijah, ki za svoj obstoj dobivajo 
dotacije iz državne malhe, izumljajo nove in 
nove predpise, po načelu en birokrat rodi dva, 
namesto da bi svoje znanje postavili na trg, 
se vključili v podjetja ali odpirali lastna, na tr
gu testirali svojo izobrazbo in svojo sposob
nost in tako zaslužili mnogo več ali pa pro
padli, odvisno od svojih sposobnosti, s tem 
pa koristili sebi, državi in svojim sodržavlja
nom. 

In kje je v tem prehodu tisočletja naša ob
čina? Vse dobre in slabe strani, ki jih doživlja 
naša država se v nekem smislu odražajo tudi 
med nami. Žal, vse raje prodira kaj slabega 
kot dobrega. V povprečju lahko mirno reče
mo, da se nas vsa moralna anarhija kot razne 
vrste zasvojenosti, zakonska nezvestoba, ko-
ruzništvo in vse več tudi pravo delomrzništvo, 
ki so v nekaterih slovenskih krajih dobile že 
grozljive razsežnosti, vendarle še ni prijela, če
prav neopazno prodira tudi med nas. Opozar
janje na grozeči prodor tega seveda ni odveč, 
Ali bomo zmogli dovolj moči, da bo to zlo os
talo samo v manjšini? Nataliteta v občini je 
močno padla v 15 letih iz 55 rojstev na leto 
na 30 v letu 1998, in tako držimo razmerje s 
slovenskim nespodbudnim stanjem. 

Gospodarska slika je nekoliko boljša, saj se 
med nami vse več občanov odloča za svojo 
samostojno dejavnost, svoje pa prispeva tudi 
bližina Ljubljane, ki še vedno nudi dovolj de
lovnih mest za tiste, ki hočejo delati, saj je po 
statistiki brezposelnih samo nekaj nad 8%, kar 
je celo pod slovenskim in celo pod evropskim 
povprečjem. Povprečna plača vseh zaposlenih 
iz občine je sicer pod državnim povprečjem, 
vendar še zadovoljiva. Pretirano jamranje na 
tem področju torej nima v celoti prave osno
ve. To je seveda povprečje, moramo pa biti 
seveda posebej rahločutni do tistih, ki pa so 
vendarle v stiski, predvsem družine z več oto
ki, ostarelimi brez lastnih virov in nizkimi pla
čami. Običajno ti najmanj jamrajo. 

Tudi v naši občini smo se že srečali z veli
kim problemom, ki se mu pravi zaraščanje 
kmetijske zemlje. Tudi v ravninskem delu se 
že pojavljajo nepokošene njive, senožeti so ta
ko ali tako že zaraščene. Pri tem pojavu ne gre 
samo za golo dejstvo, da se zarašča, ampak 
za cel sklop vzrokov in posledic, ki so pripe
ljali do tega stanja, ki pa imajo zelo daleko

sežne posledice. Tu gre za dejstvo, da pode
želje izumira, da se je vse manj ljudi priprav
ljenih ukvarjati s kmetijstvom, da izginja tista 
sveta ljubezen do zemlje, o kateri sem govoril 
zgoraj in ki je v nekem smislu eden od garan
tov narodnega obstoja. Kmetije umirajo, ker 
jim kmetijstvo ne daje več dovolj dohodka za 
preživetje. Umira tudi tradicionalni način 
kmečkega življenja, ki je bilo sicer težavno, 
vendar je dajalo vsemu svoj neizbrisni pečat 
soodvisnosti življenja z naravo in Bogom. Te 
kmečke družine so bile tudi stalni vir ohranja
nja vitalnosti našega naroda. Ali je kaj mož
nosti, da se povrnemo nazaj, ni jih v dobesed
nem smislu, čas gre naprej, to je dejstvo. Kaj 
torej storiti? Ali obupati in čakati, da bo izu
mrl zadnji kmet, ali prehiteti čas in nekaj sto
riti, da jih bo lahko preživelo vsaj nekaj? Sto
riti moramo to drugo. Ne čakati, da bo to na
redil kdo drug namesto nas, ne čakati, da bo 
to storila država (od nje moramo sicer nepre
stano zahtevati reševanje tega problema), za
gotovo ne bo za to nič storila združena Evro
pa, ona ima svoje interese. Če hočemo, da bo 
okoli naših domov še kulturna krajina, da se 
bomo še lahko sprehodili med njivami zore-
čega žita, med zelenimi travniki, moramo izob
likovati takšne kmetije, ki bodo tudi ekonom
sko dovolj močne za svoje preživetje. Brez teh 
kmetij ne bo več kulturne krajine, ne nosilcev 
vitalnih interesov slovenskega naroda. Tega 
dejstva se moramo zavedati vsi v občini in v 
državi, in storiti vse, da bo ta kmet dovolj mo
čan, da bo lahko ostal branilec in vzdrževalec 
prelepe slovenske zemlje, ali pa bodo na njej 
zagospodovali tujci. Predpogoj, da takšna 
kmetija sploh lahko nastane, pa je zložba kme
tijskih zemljišč v večje zaokrožene parcele, na 
katerih je možna strojna obdelava. Vesel sem, 
da se za takšen ukrep v bodočnosti zavzema 
kar pet vasi v občini. Šele na ta predpogoj so 

26. decembra praznujemo dan samostoj
nosti, spominjamo se torej dneva, ko smo se 
na plebiscitu pred devetimi leti odločili za sa
mostojno slovensko državo. 

Pomembni mejniki v razvoju slovenske dr
žave: 

- Na prvih demokratičnih volitvah leta 
1990 zmaga koalicija novih strank Demos, 
ki začne priprave za razglasitev neodvisno
sti; 

- Na plebiscitu 23. 12. 1990 se več kot 
88% volivcev odloči za samostojnost; 

- Na podlagi tega rezultata je 26. 6. 1991 
razglašena samostojnost Slovenije; 

- 27. 6. 1991 se začne desetdnevna vojna 
za Slovenijo. Neuspešno posredovanje jugo
slovanske vojske pospeši osamosvojitev; 

- 25. 10. 1991 - odhod zadnjega jugoslo
vanskega vojaka; 

- 23. 12. 1991 - razglasitev nove sloven
ske ustave; 

-15.1. 1992 - diplomatsko priznanje RS v 

smiselni vsi programi pospeševanja, v katere 
se vključuje tudi občina in za kar bomo mo
rali biti zainteresirani vsi občani in vsi držav
ljani. 

Seveda v tako kratek okvir ne morem na
metati vseh misli, ki se mi motajo v glavi ob 
prelomu tega tisočletja. Načel sem celo vrsto 
tem, ki bi vsaka zahtevala temeljito analizo in 
resen premislek. Deloma sem to naredil na
lašč. Človek namreč ne more misliti samo na 
to, kaj je v skledi ali kako se bomo imeli "fajn", 
brez da bi mislil tudi na posledice. Zelo mo
derno je danes tudi nič misliti nič prebrati in 
ne imeti nobenega mnenja, kar nas dela oto
pele in nezmožne sprememb. Mogoče sem bil 
v nekaterih delih tudi črnogled, čeprav po na
ravi vedno verjamem v zmago dobrega, v 
zmago resnice. Laž, nemorala, verska brezbriž
nost ne morejo imeti trajnih korenin in dol
goročno nikoli ne zmagajo, pa tudi če so uza
konjeni v državnih zakonih, kar se danes mno
gokrat dogaja. Mnogi resni misleci napove
dujejo, da bo tretje tisočletje mnogo bolj du
hovno kot so ta zadnja stoletja. Človek je us
tvarjen po božji podobi. ]e telesno in duhov
no bitje. Ima pa svobodno voljo. Dela lahko 
dobro ali slabo. Prepričan sem, da bo zmaga
la dobrota in pravičnost, da bo zmagala lju
bezen in to tista prava po Pavlovi definiciji:" 
ki se ne napihuje, ne išče svojega, se ne da 
razdražiti, veseli pa se resnice". S to ljubeznijo 
stopimo v tretje tisočletje, tretje tisočletje po 
Kristusu, tretje tisočletje po tisti noči, v kateri 
se je sam Bog učlovečil, učlovečil, da bi nam 
kazal pot in kaže nam jo že 2000 let. Vemo 
torej za to pot, po njej pojdimo in ni se nam 
bati, da bomo obstali še naslednjih tisoč let. 

Vaš župan Anton Jakopič 

državah Evropske skupnosti; 
- 24. 3. 1992 - včlanitev v KVSE, 
- 22. 5. 1992 - sprejetje v OZN; 
- 14. 5. 1993 - članstvo v Svet Evrope; 
- 30. 7. 1995 - sprejem v Svetovno trgo

vinsko organizacijo; 
-10. 6. 1996 - podpis sporazuma o pridru

žitvi v Evropsko skupnost. 
Trdoživost slovenskega naroda je nesporna 

in potrjena, saj je narod vztrajal na prepihih 
in viharjih skozi vso svojo zgodovino. V začet
ku 90-ih pa so Slovenci dokazali tudi državo
tvornost. Ali drugače povedano. Slovenci smo 
imeli morda v svoji zgodovini dobre politike, 
ki pa niso premogli državotvornosti. Šele v za
četku devetdesetih let so se znašli na pravem 
mestu ljudje, ki so znali razumno, intuitivno 
in pogumno oceniti in izkoristiti tedanje raz
mere ter s pomočjo srečnih naključij ustvariti 
samostojno slovensko državo. 

Zgodovinski dogodek osamosvojitve Slove
nije, podprt z nabojem odpora proti balkan-

OB DNEVU SAMOSTOJNOSTI SLOVENSKE DRŽAVE 

N u j n o s t d r ž a v o t v o r n e p r e n o v e 



ski utesnjenosti je dal vse pogoje za to, da se 
slovenska državotvorna zavest dvigne na viš
jo raven. Pa vendar po nekaj letih marsikaj do
kazuje, da državotvornost in nacionalna zavest 
pada tako pri politikih, kot tudi v celotni druž
bi. Demos je bil v času osamosvajanja tista 
politična sila, v kateri so se v največji meri zdru
ževale državotvorne sile. Žal, tudi stranke slo
venske pomladi, ki so po njegovem propadu 
nasledile Demos, večinoma niso zmožne niti 
lastne notranje prenove, kaj šele vodstva na
rodne prenove. Poleg tega je v Sloveniji že dol
go časa na oblasti elita, za katero je bila in os
taja samostojna Slovenija stvar taktike lastne
ga preživetja, zato lahko vedno znova ugotav
ljamo, da ji manjka državotvornosti. 

S problemom državotvornosti je povezana 
tudi družbotvornost, ki je prav tako v krizi. 
Imamo formalno demokracijo, toda na obla
sti je ostalo 83% prejšnjih elit (po dr. Adamu), 
pa tudi večji del novih elit zaznamuje prag
matizem kot osnovno merilo in vodilo ravna
nja. 

Ugotavljamo, da smo v krizi, vendar prav kri
za zahteva od nas največjo možno mero raz
sodnosti in odločitev. Če bomo ostali politič
no pasivni oziroma če bomo podlegli vsilje
nemu mnenju, češ da smo naveličani politič
nih zdrah in se s tem odločili vzdržati se poli
tičnega življenja, se bomo tudi mi kot posa
mezniki odločili za nedržavotvornost. To pa 
vodi v še večjo krizo vrednot in vsesplošno 
družbeno mrtvilo, ki ki ga spodbujajo tisti, ki 
preprečujejo, da bi tako imenovana civilna 
družba v resnici zaživela in prispevala k resnič
ni demokratizaciji. Biti državljan pomeni ime
ti svojo pokončno človeško držo v sebi, v svo
jem narodu, v državi in v svetu. Plebiscit za 
samostojno Slovenijo ne bi smel biti enkrat
no dejanje. Odločitev o naši politični kulturi 
je v rokah vsakega od nas. Tudi 10-letnica us
tanovitve Demosa, ki smo jo praznovali 
nedavno, je priložnost za nov razmislek. 

M. Steklasa 

I n t e r v j u : p o d ž u p a n j a T i n a S h a w i s h 

Potrebujemo globoke spremembe 
v naših srcih, zavesti in ravnanju 
Na zadnjih lokalnih volitvah je Tina Shaivish izPonikev kandidirala na 
listi SLS. Zdaj je že skoraj leto dni naša podžupanja in čas je že, dajo 
nekoliko bolje spoznamo. 

Po končani gimnaziji v Kočevju se je vpi
sala na FNT, oddelek kemijska tehnologija, 
kjer je tudi diplomirala. Ves čas je bila za
poslena na zahtevnih delovnih mestih. Naj
bolj je ponosna na priznanje Gospodarske 
zbornice Slovenije Inovator leta za tekstil
no proizvodnjo, ki ga je dobila leta 1993. Po
leg službe je opravljala različne druge funk
cije. 10 let je bila članica sveta šole na OŠ 
Videm, en mandat je bila predsednica vaš
kega odbora v Ponikvah, še vedno pa je čla
nica SLS Podružnica Dobrcpolje in že ne
kaj let sodniška porotnica na Okrajnem so
dišču v Ljubljani. Kljub vsestranski aktiv
nosti in skrbi za družino najde čas za vrsto 
hobijev, kot je branje različne literature, go
jenje rož, pletenje in delanje gobelinov. Ved
no tudi najde čas za kulturne prireditve. 
Včasih gre v opero, rada si ogleda dober film 
in ne nazadnje je ena tistih, ki se udeležuje 
vseh kulturnih prireditev na Vidmu. Tudi 
šport ji veliko pomeni. Najraje ima hojo, 
lažje planinske ture, kolesarjenje in plava
nje. 

Neverjetno je aktivna in polna energije. 
Odlikujejo razgledanost in velik optimizem 
in skoraj nikoli je ne srečamo slabe volje. 

Velika strpnost, a tudi odločnost pri obram
bi svojih načel sta odliki, ki se kažeta v nje
nem odnosu do drugačnosti. Vse naloge 
opravlja z. vso odgovornostjo, kar se kaže 
tudi v njenem vodenju sej občinskega sve
ta. 

To je ženska, s katero se je mogoče pogo
varjati o marsičem. Tokrat se je najin pogo
vor omejil na delo občine. 

Kako ocenjujete delovanje prvega, štiri

letnega, obdobja nove občine, torej čas 
mandata prvega OS? 

- Delovanje novo nastale občine Dobre-
polje v njenem prvem štiriletnem obdobju 
ocenjujem zelo pozitivno. Ne pozabimo, da 
je bil začetek delovanja iz t. i . ničtc točke, 
daje bilo povsod veliko negotovosti, zakon
ske nedorečenosti, ampak dovolj dobre vo
lje, optimizma, predvsem pa prepričanja, da 
se bo z lastnim odločanjem na občinskem 
svetu tako krajem kot občanom doprineslo 
več dobrin, ki se pojmujejo kot javno do
bro. Kako so se na občinskih sejah dosegali 
konsenzi za določene odloke in s tem do
ločene projekte, mi natančno ni poznano. 
Dejstvo je, da se je v tistem obdobju realizi
ralo veliko projektov, ki so bile mnogim dol
goletne želje. Omenjam najvažnejše: prizi
dek šole in vrtca, zgraditev mrliške vežice 
na Vidmu, rekonstrukcija in asfaltiranje 
mnogih cest in poti. Seveda pa vsega ome
njenega ne bi bilo, če ne bi bil realiziran sa
moprispevek, kar pomeni, da smo se večin
sko za razvoj odločili vsi občani. 

Mineva pa že prvo leto drugega manda
ta nove občine. Kakšen se vam zdi sedanji 
občinski svet? 

- Res je. 22. novembra je minilo leto od 
zadnjih volitev, sestava občinskega sveta je 
znana in je rezultat volje volilcev. V OS so 
tudi štirje člani, ki so to funkcijo imeli že v 
prvem mandatu. Menim, da je koalicijsko 
in opozicijsko delovanje OS do neke mere 
normalno in konstruktivno, dokler ni pre
sežena toleranca kulturnega vedenja in so
delovanja, kar pa se dogaja. Glavna značil
nost nedoraslih in šibkih ljudi namreč je, 
da zvračajo krivdo na vse okrog sebe, na ves 
svet, sami pa so popolnoma nesposobni ka
kršne koli samokritike. Tudi razprave pri po
sameznih temah se včasih opredeljujejo pre-



već subjektivno. Menim namreč, da mora 
OS, kot najvišji upravni organ občine, za
deve opredeljevati širše, globalno. 

Kakšne izkušnje ste si nabrali v tem ča
su? 

- Človek se uči vse življenje in tudi delo v 
OS je nekaj posebnega, česar do sedaj ni
sem poznala. Predvsem imam v mislih pri
pravo samih pravno-formalnih zadev in 
proceduralne izvedbe le-teh. 

Kot podžupanja imate še večji vpogled 
v delo občinske uprave in župana. Se vam 
zdi vodenje in upravljanje takšne občine, 
kot je naša, zahtevno delo? Je morda kaj 
specifičnega? 

- Občina Dobrepoljc je relativno majhna 
občina po številu prebivalcev, a po obvez
nostih in odgovornosti enaka vsaki drugi. 
Narediti je potrebno prav toliko operacij kot 
v velikih, le v manjšem obsegu in z manj 
ljudmi. Mnoge novo nastale občine, tudi 
naša, mora zaradi kompleksne obravnave 
splošnih zadev sodelovati še s prejšnjimi ob
činami. V našem primeru z dvema uprav
nima enotama, kar zahteva dodatna dela in 
posvetovanja. To sta upravni enoti in obči
ni Grosuplje in Kočevje, kar je specifično. 
Pri javnih zadevah morajo biti ljudje, ki 
imajo resen in odgovoren odnos do življe
nja, družbe in sveta. Pri tem si upam trditi, 
da naša občinska uprava z županom vred 
je. Ni to tako lahka funkcija, saj je javno de
lo večkrat grajano kot hvaljeno. 

Zupan vam je predal vodenje sej. Je to 
naporno delo? 

- Vodenje seje mi je bilo zaupano pri os
mi icdni seji. Trudim se delati korektno in 
odgovorno, v okviru poslovnika OS. Vode
nje zahteva popolno koncentracijo. To mi 
ni težko in upam, da opravičujem dano zau
panje. 

Kako ste zadovoljni s prvim letom de
lovanja sedanjega mandata? Je do zdaj vse 
realizirano, kar je bilo v planu? 

- Do konca novembra je bilo že 12 sej, 
dve sta bili korespondenčni, kar res ni ma
lo. Sprejetih je bilo kar nekaj odlokov, sta
tut, poslovnik OS, pravilnik in po pregledu 
realiziranih planiranih del, so Ic-ta izvede
na skoraj v celoti, če izvzamemo nekaj ma
lih projektov, ki so potrjeni z rebalansom 
občinskega proračuna. 

Najbrž ne zanikate, da je kljub vsemu 
nekaj perečih problemov v občini, s kate
rim vsaj del občanov ni zadovoljen. Med 

njimi je tudi kamnolom v Predstrugah. Z 
njim se je ukvarjal že prejšnji OS, tudi se
danji bo moral prej ali slej sprejeti dolo
čene sklepe. Kakšno je vaše stališče glede 
tega? 

- Kamnolom je vroča tema že od julija, 
leta 1996, ko je bila silovita eksplozija v 
Predstrugah, bil pa je tudi motiv za politič
no obračunavanje po lokalnih volitvah v za
četku letošnjega leta. Moje stališče glede te
ga je naslednje. Sem proti odpiranju nove 
lokacije kamnoloma, to je na področju proti 
Ponikvam. Podpiram pa možnost širitve se
danje lokacije izven naselja Prcdstruge, to 
je področje nasproti predvidene industrij
ske cone. Upravljalcc bi moral pred samim 
aktiviranjem kamnoloma izvesti še nekatere 
nujne analize, geološko analizo tal, vplive 
na okolje, prostor in podtalnico. Za izkopa
vanje kamenin bi morala biti izbrana naj
sodobnejša tehnologija, ob takojšnji sana
ciji že izkoriščenih površin. Večji delež od
voza bo potrebno nujno izvesti po železni
ci, pospešeno delati na obvoznici mimo Po-
nikev. Do tedaj pa je potrebno za čim večjo 
varnost prometa urediti pločnike v vaseh, 

kjer bi vozili kamioni. Seveda pa je končna 
odločitev tega projekta odvisna od demo
kratične volje občanov. 

Sestavljen je že nov proračun za leto 
2000. OS ga sicer še ni obravnaval. Pa ven
darle. Kako ga ocenjujete? Kje so priori
tete? 

- Glede dejstva, da je leto 2000 zadnje le
to, ko se bodo med prihodki občinskega 
proračuna zbirala sredstva samoprispevka, 
ob dejstvu, da je višina našega občinskega 
proračuna po vseh zakonskih regulativah 
cca 250 mio SIT, to je skupno cca 400 mio 
SIT. Ob odbitkih vseh fiksnih stroškov, lah
ko rečem, da so predlagane kot prioritetne 
naslednje investicije: projekt Jakličev dom 

in nadaljevanje začetih projektov - sanacija 
vodovoda, kanalizacija itd. 

Podoba občine je že sedaj precej drugač
na, kot je bila pred petimi leti. Kakšna bo 
čez tri leta, ko se bo zaključil ta mandat? 
Kaj vse je v planu do takrat? 

- Osnovno načelo naše stranke je, da se 
bomo celoten mandat trudili za realizacijo 
načrtov, ki smo jih predstavljali v predvolil
nem obdobju. Predvidene plane imajo tu
di člani drugih strank in prepričana sem, da 
se bomo tako v prihodnjem, kot v nasled
njih dveh letih, znali skupno odločiti za 
projekte, ki bodo koristni nam vsem in v za
dovoljstvo vseh občanov. Za realizacijo pa so 
potrebna sredstva in na tem področju bo 
potrebno storiti še kaj. Zadnji dve leti bo tre
ba zagotoviti lastni vir občinskih prihodkov. 
Največji projekti so adaptacija in dogradi
tev Jakličevega doma, mrliške vežice v Stru
gah, adaptacija ali gradnja doma za ostare
le, gradnja telovadnice, nadaljevanje že za
četih projektov - sanacija vodovodnega 
omrežja, kanalizacija in drugo. 

To je veliko za tako občino, kot je naša. 
S čim pa ljudje, po vašem mnenju, vseeno 
niso zadovoljni?? 

- Ne bom konkretno odgovorila, s čim 
ljudje niso zadovoljni, pač pa je moje mne
nje glede tega naslednje. So ljudje, ki jih že 
majhne stvari spodbujajo k pozitivnemu 
razmišljanju, veselijo se najmanjšega na
predka, drugi pa spet samo godrnjajo, no
bena stvar jim ne prija, po njihovem ni no
ben projekt dobro izveden, čeprav ravno oni 
niso nikoli nič naredili za javno dobro. Moti 
jih marsikaj, celo ropot, prah, veliko kriti
zirajo. Kaj storiti, da bo tega manj? Potre
bujemo globoke spremembe v naših srcih, 
zavesti in ravnanju. 

V i očitno pozitivno razmišljate. Je takih 
ljudi premalo? 

- Občino tvorimo ljudje, občani, mladi, 
stari, laiki, izobraženci, delavci in kmetje. 
Med nami je kar nekaj navdušencev, ki pre
dano delujejo na različnih področjih in ne 
zgubijo svojega optimizma. Tudi ob kriti
ziranjih so resni in odgovorni do življenja 
v občini. Na drugi strani pa imamo ljudi, 
ki veliko kritizirajo, a ne store ničesar za jav
no dobro. Zavedati se moramo, da bo do 
globljih sprememb prišlo le ob sodelovanju 
večjega števila ljudi pri urejanju javnih za
dev. Le zahtevati urejeno občino, državo, nič 
narediti za odpravo problemov, ampak le 
zahtevati, da se rešijo, ne sprejemati nase 
nobene odgovornosti, ampak jo naložiti 
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drugim, tarnati nad izgubo moralnih vred
not - pri tem pa zahtevati ločitev religije od 
države, želeti si sprememb, pri tem pa nič 
sodelovati in narediti, ne more privesti do 
korenitih sprememb! 

Imate na koncu kakšno sporočilo za ob
čane ob bližajočih se praznikih in prelo

mu tisočletja? 
- Vsem občanom želim, da bi poleg os

novnih želja, zdravja in osebne sreče dose
gli cilj, za katerega prosim Boga tudi sama 
vsak dan posebej: 

Gospod , daj nam modrost, ki presoja od 
zgoraj in vidi daleč! 

11/1999 

Daj nam duha, ki pušča ob strani nepo
membno v prid bistvu! 

Nauči nas, da bomo vedri pred bojem in 
ovirami. 

Daj nam vedro dejavnost, ki bo znala z 
enim pogledom zajeti celoto. 

Pogovarjala seje: M. Steklasa 

Nov uspeh 
Pekarne Kovačič 

Trak je prerezal Lojze Peterle 

Uspešna podjetniška pot Antona Kovačiča iz 
Zagorke se je začela pred desetimi leti, ko je na 
Igu odprl lastno pekarno. Danes je v njej za
poslenih 33 delavcev, k i pečejo kruh za območje 
Ljubljane. Pekarna je svoje zmogljivosti razši
rila tudi na izdelavo peciva. Povpraševanje po 
njihovih izdelkih je čedalje večje. Pravijo, da je 
skrivnost njihovega uspeha v majhni sodobni 
pekarni, ki v proizvodnji posnema stare ročne 
postopke peke. Že od samega začetka so večali 
proizvodnjo in širili mrežo trgovin. 

Po desetih letih so odprli že drugo sodobno 
samopostrežno trgovino, k i je zgrajena po vseh 
evropskih predpisih in je najsodobneje oprem
ljena. Slovesno odprtje je bilo v soboto, 27. no
vembra na Cesti na Brdo 45. Slovestnosti se je 
udeležila vrsta odl ičnih gostov, med njimi 
predsednik prve slovenske vlade in predsednik 
SKD Lojze Peterle, predsednik uprave Sloven
ske razvojne družbe dr. Bogdan Topič in še 
nekaj drugih gostov. Lojze Peterle je po 
slovesnem nagovoru prerezal trak, nato pa je 
sledila blagoslovitev prostorov, ki jih je opra
vil barjanski župnik dr. Gorjup. 

"Dober kruh je najprej vzhajal v Zagorici, od 
koder prihaja družina Kovačič," je dejal pove
zovalec programa z radia Ognjišče. Iz Zagori-
ce pa so prišli tudi Zagoriški fantje in zapolnili 

programa z ljudskimi pesmimi. 
Geslo Pekarne Kovačič se glasi: 
"Dober kruh se sam ponudi, je na

raven, zdrav, zbuja tek in zadovoljs
tvo." 

Dosedanji dosežki in podjetnost 

Antona Kovačiča in njegove žene pa 
sta najboljše zagotovilo za nadaljnji 
poslovni uspeh Pekarne Kovačič. 

M. Steklasa 

Na slovesnosti so nastopili tudi Zagoriški fantje 

Trije od bratov Kovačič z gostom Lojzetom Peterletom 

MISEL 
Človek je vreden toliko, kolikor naredi sam iz sebe dobrega, M . (iorki 



Kulturno društvo Godba 
Dobrepolje 

Godbeniki tudi letošnje leto zaključuje
mo delovno uspešno. Izpeljali smo vse na
loge, ki smo si jih zadali za letošnje leto. Na
jobsežnejša naloga letos je bila organizacija 
prireditve DAN GODBE, ki smo jo dokaj us
pešno opravili. V letošnjem letu smo imeli 
31 nastopov v Dobrcpolju in drugod po Slo
veniji. Nastopili smo na vseh pomembnej
ših revijah in srečanjih, ki so jih organizira
la združenja in zveze, v katerih tudi mi ak
tivno sodelujemo. Še posebej dobro smo se 
izkazali na območnem srečanju pihalnih 
orkestrov v Grosuplju 25. novembra. Stro
kovno oceno je napisal prof. Igor Tcršar, sve
tovalec za glasbeno dejavnost na Skladu RS 
za ljubiteljske kulturne dejavnosti. Njego
vo poročilo z veseljem objavljamo tudi v 
Našem kraju. 

"Godba Dobrepolje šteje okoli 40 članov 
in sodi med srednje slovenske zasedbe. Ver
jetno se ji bodo z ustanovitvijo nove občine 
odprla širša vrata do delovnih in drugih po
gojev za delovanje. 

Po pravici povedano, sem bil nad orke
strom navdušen. Vaš orkester zveni uglaše
no in mehko. Instrumentalisti igrajo na
tančno, upoštevajo dinamične in agogične 
spremembe. V uvodni skladbi Aux Marc-
hes je orkester pokazal dobro tehnično pri

pravljenost, tempo je bil enakomeren in 
dober. Pohvalno je dejstvo, da se je dirigent 
izkazal z izbiro programa tudi za instru
mentalne solistične vložke tolkal in drugih 
skupin. Prav tako je Dixi tirne zazvenel do
bro, izvedba pa je naredila dober vtis na pub
liko. Tretja skladba Can-Can je v posebni 
priredbi, ki sem jo prvič slišal, zvenela za
nimivo, preprosto in lepo. Napredek v or
kestru vidim še v večji intonančni usklaje
nosti, dinamiki in razvijanju koncertnega 
stila. Prav tako pa v dopolnitvi instrumen
talnih skupin. Kot sem že omenil dirigentu 
Josipu Mihelčiču po nastopu, je vaš orke
ster prerasel okvire godbe in se uvršča med 
orkestre. Orkestru želim še naprej veliko us
pehov." 

Skrbeli smo tudi za izobraževanje, pred
vsem mlajših godbenic in godbenikov. Ude
ležili so se izobraževalnih taborov v Novem 
mestu in Tolminu. V mesecu septembru pa 
smo na ustanovnem občnem zboru usta
novil i svoje d ruš tvo pod imenom 
K U L T U R N O DRUŠTVO G O D B A 
DOBREPOLJE. Za predsednika je bil izvo
ljen Andrej Škantclj. V decembru priprav
ljamo že štirinajsti božično-novoletni kon
cert, na katerega ste vsi lepo vabljeni. Kon
cert bo to nedeljo ob ob 19. uri v dvorani 

Jakličevega doma. 
Seveda pa naše delo ne bi bilo tako uspe

šno brez delavnosti članov godbe, staršev in 
vseh ostalih prijateljev godbe, ki nam ved
no priskočijo na pomoč. Zahvala velja tudi 
ustanovam in podjetjem, ki so nam v letoš
njem letu denarno pomagala. 

OBČINA 00BREP0UE 
SKLAD RS ZA LJUBITELJSKE KULTURNE 
DEJAVNOSTI, OBMOČNA IZPOSTAVA 
IVANČNA GORICA 
ARMING d.o.o. Ljubljana 
ADLES d.o.o. Ljubljana 
PREVOZNIŠTVO PRIJATELJ Struge 
TRANSPORT IN GRADBENA MEHANIZACIJA 
D0LINŠEK, Ljubljana 
LED0NA d.o.o. Kompolje 
MIZARSTVO VIDRIH Zdenska vas 
GOSTILNA MAJ0LKA Videm 
RADIO ZELENI VAL 

Zahvaljujem se tudi vsem ostalim, ki so 
nam prispevali nagrade za izpeljavo sreče-
lova na prireditvi Dan godbe. Še posebej 
podjetju Kovinostroj Grosuplje. 

GODBENICE IN GODBENIKI ŽELIMO 
V S E M OBČANOM, U S T A N O V A M IN 
P O D J E T J E M V E S E L E BOŽIČNE 
PRAZNIKE, V N O V E M LETU PA VELIKO 
SREČE, Z D R A V J A , D E L O V N I H 
U S P E H O V IN M E D S E B O J N E G A 
RAZUMEVANJA! 

Kulturno društvo 
GODBA DOBREPOLJE 

KULTURNO DRUŠTVO GODBA DOBREPOLJE 

PRIREJA 

B O Ž I Č N O - N O V O L E T N I K O N C E R T 
GODBE DOBREPOLJE 

V NEDELJO, 26. DECEMBRA, OB 19. URI V DVORANI jAKLIČEVEQA DOMA NA VIDMU 

POLEQ QODBE DOBREPOLJE BODO NASTOPILI SE: 
VOKALNA SKUPINA MAVRICA 

BRASS KVINTET IN 
vokalni solist MARKO NOVAK 

PRIREDITEV BO POVEZOVAL /Q0R AHAČEVČIČ 

Pridite in zabavajte se z nami! 
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Tisočletje se Izteka, 
p r i h a j a n o v o . . . 
Pred leti, desetletji, ko smo bili 
še mnogo mlajši, se nam je zdelo 
leto 2000 neskončno daleč, zavito 
v nedoumljivo skrivnost oddalje
nega. Morda smo kdaj pomislili, 
koliko bomo takrat stari in zdelo 
se nam je skoraj neverjetno, kot 
nekakšen dar, da bomo prelomni
co tisočletja dočakali prav mi. 
Nenavadno hitro se je približala. 
Z njo mineva stoletje svetovnih 
vojn, totalitarnih režimov, člo
veškega gorja pa tudi bliskovite
ga razvoja tehnike in znanosti. V 
ta razgiban čas nas je postavila 
usoda in tako smo iztekajočemu 
stoletju dali svoj pečat, pa čeprav 
le v svojem okolju. Z neponovlji
vostjo in enkratnostjo, ki jo 
predstavlja vsako č loveško življe
nje. Z nostalgijo in pričakovanji 
obenem stopamo v novo t isočlet
je? Kaj bo prineslo č loveštvu? Kaj 
naši domovini? Kaj nam, osebno? 

Zbrala sem nekaj misli n a š i h bral
cev (podatki o anketirancih so v 
uredništvu) . 

BOŠTJAN: "Glede na to, da je zadnje sto
letje prineslo ogromen razvoj, je moja oseb
na želja ob vstopu v novo tisočletje ta, da bi 
ljudje ostali človeški, ne glede na to, kje bo
mo ali kam bomo šli, kajti taki kot smo 
bomo morali živeti naprej." 

MARIJA: "Prelomnica v novo tisočletje jc 
sicer nekaj posebnega in verjetno so v vsa
kem takem prelomu ljudje tako čutili. M o 
ram pa reči, da se me evforija, ki jo je čutiti 
med ljudmi in se odraža v medijih, še ni pri
jela. Prehod v novo leto se mi ne zdi nič po
sebnega, nič pretresljivega, življenje teče in 
bo teklo naprej. Moje želje za tretje tisoč
letje. Pravzaprav si želim, da bi ljudje po
stali bolj ljudje. Da bi vsi v soljudeh videli 
več dobrega kot slabega; skušali eden dru
gemu pomagati, ne pa si delati žalosti, skr
bi in trpljenja. Da bi se nas resnično dotak
nilo božično sporočilo MIR L J U D E M N A 
ZEMLJI!" 

JOŽE: 
"Vesel sem, da sem dočakal to prelomni

co. Večji del življenja sem preživel v tem 
stoletju. Neverjetno veliko seje spremenilo 
v tem času. Včasih smo vse delali ročno, zdaj 
so sami stroji. Želim si zdravja in več razu
mevanja med ljudmi." 

IRENA: 
"Nekako mi je žal za tem tisočletjem, ki 

se poslavlja. Tudi zaradi tega, ker sem naj
lepša leta preživela v tem stoletju. Za naprej 
si želim predvsem zdravja in boljših odno
sov med ljudmi." 

M A R K O : 
"Glede na to, kako hitro napreduje zna

nost in tehnika in kolikšen napredek jc bil 
dosežen v tem stoletju, se sprašujem, kak
šen bo svet ob koncu naslednjega stoletja ali 
celo tisočletja. Zase si želim, da bi uspešno 
doštudiral in dobil dobro službo." 

ANDREJA: 
"Evforija, s katero pričakujemo novo ti

sočletje, se me še ni dotaknila, vendar je to 
prelomnica, ki vsakogar sili k razmišljanju. 
Kaj si želim? Osebne želje so na prvem me
stu. Kar pa zadeva svet in človeštvo, pa lah
ko samo upamo, da stoletje in tisočletje, ki 
prihaja, ne bo prineslo človeštvu toliko hu
dega, kot je sedanje. Ostaja tudi upanje, da 
porabniška družba ne bo še bolj načela 
medsebojnih človeških odnosov in da sc bo
do ljudje usmerili k bolj pozitivnemu raz
mišljanju." 

Pripravila: M. Steklasa 

MISLI 

Nemirna vest je najs t rašnejše 

gorje na svetu. 

J . J anžekov ič 

Smisel sveta u resn iču je delo 

č loveka , presvetljeno z modrost

jo in p r e ž e t o z ljubeznijo. 

Dr. R. Steiner 

Koncert Temnih 
not 

V soboto, 11. decembra, je na povabilo 
KD Dobrepoljc v Jakličevem domu na Vid
mu gostovala glasbena skupina Temne no
te iz Pomjana na Primorskem. To je bila 
vsekakor pomembna popestritev kulturne
ga dogajanja v Jakličevem domu. Žal pa lah 
ko ponovno ugotovimo, da so nastopi go
stujočih skupin, ne glede na njihovo kvali
teto, slabše obiskani. 

Tisti, ki so na koncert vendarle prišli, pa 
prav gotovo niso bili razočarani. Ne samo 
zato, ker so verjetno prvič v tem kulturnem 
domu prisostvovali koncertu črnskih du
hovnih pesmi, ampak tudi zaradi visoke 
kvalitete te glasbene skupine, ki vsekakor za
služi vsaj to, dajo nekoliko bolje predstavi
mo. 

"Skupina je nastala leta 1966. Pevke in 
pevce druži veselje do petja črnske duhov
ne glasbe gospel (spiritual v lastnih prired
bah. Občinstvu sc prav tako predstavijo z 
lastnimi skladbami. Ta zvrst jim ugaja, kaj
ti skozi njo izražajo svoja čustva, ker je me
lodična in ritmična. Priredbe v večglasju 
vsebujejo odtenek sodobnih večglasnih har
monij, zato imajo pesmi poseben prizvok 
Ob spremljavi akustične kitare ustvarjajo 
ritmično glasbo z ohranitvijo improvizaci
je nad interpretacijo. Kljub sodobni harmo 
niji pesmi vsebujejo čustvene solo izvedbe, 
ki temeljijo na pristnih črnsko duhovnih os
novah. Za seboj imajo več samostojnih kon
certov, v cerkvah in kulturnih domovih. Prav 
tako se radi udeležujejo dobrodelnih kon
certov ter raznih srečanj." (gled. list) 

Še nekoliko bolje pa smo skupino spoz
nali ob prijetnem klepetu predsednika KD 
Janeza Tomšiča s posameznimi člani pred 
drugim delom koncerta. 

M. Steklasa 

OBVESTILO 

Krajevna knjižnica Dobrepoljc jc 
odprta 
vsako sredo, od 17.30 do 19.30 
in vsak petek, od 16.30 do 19.30. 



Ob prelomu časov 
Ko me vsakodnevno bombadirajo že skoraj tri leta poročila o številu dni 
do leta dva tisoč in različne reklame o najrazličnejših norijah v zadnjem 
mesecu tega stoletja, me ta sporočila čedalje bolj silijo v razmišljanja o 
miselni bedi civiliziranih zahodnih Zemljanov. 

Kot zgodovinarja me jasno najprej zani
ma zgodovinska resnica glede začetka no
vega stoletja in tisočletja. Zgodovinarji, še 
posebno pa kronologi - raziskovalci, kate
rih predmet raziskave je datiranje doku
mentov in njihova postavitev v določen čas, 
si niso enotni glede stotic v gregorjanskem 
koledarju. Nekateri trdijo, da je npr. leto 
2000 prvo leto tretjega tisočletja, medtem ko 
se večina nagiba k trditvi, da je leto 2000 
zadnje leto drugega tisočletja. To trditev po
jasnjujejo z dejstvom, da se naj bi Kristus 
rodil 1. januarja leta 1 in ne leta 0, ki v zgo
dovinopisju ne obstaja. Poznamo dobo pred 
Kristusom -svetopisemsko Staro zavezo in 
dobo po Kristusu - svetopisemsko novo za
vezo. 

Nikjer ni uradno zabeležen točen datum 
Jezusovega rojstva, vendar pa je nesporno 
dejstvo, da seje rodil v hladnejši polovici leta 
v Betlehemu, kjer se še močno čutijo vplivi 
sredozemskega podnebja ( popis prebivals
tva v Palestini, ki je bila tedaj rimska pro
vinca v okviru mogočnega rimskega impe
rija). Krščanstvo je postavilo praznik Kristu
sovega rojstva po zimskem enakonočju, ko 
se začne dan daljšati ( katoličani in evange-
ličani 25. december, pravoslavni 7. januar). 
Jezusovo rojstvo pomeni " Luč v razsvetje-
nje poganov", zato je tudi povsem jasno, da 
je postavljeno obhajanjc tega velikega do
godka človeške zgodovine v čas po zimskem 
sončnem obratu, ko se na severni polobli 
prične dan daljšati. 

Omenim naj, da do dvajsetih let šestega 
stoletja niso poznali takšnega štetja let kot 
ga danes. Do tedaj so običajno vladarske l i 
stine bile lahko nedatirane ali pa so se npr. 
glasile: 5. januarja desetega leta vladanja ce
sarja Dioklecijana Torej lahko trdimo, da 
je območje cesarskega Rima štelo leta po 
rimskih cesarjih. Šele 525 po Kristusu je 
opat Dionizij ( nima nobene povezave z 
dionizovim čaščenjem v antični Grčiji) izra
čunal za papeža datume praznovanja veli
ke noči ( vedno je velika noč prvo nedeljo 
po polni luni, ki nastopi po pomladanskem 
enakonočju). Ob tem je predlagal še štetje 
let pred Kristusovim rojstvom in po Kristu
sovem rojstvu. Štetje let od A N N O 
DOMINI - Gospodovega rojstva se je do

končno uveljavilo v srednjeveškem zgodo
vinopisju v času Merovingov in merovinš-
ke majuskulne pisave leta 731 po Kristusu. 
Tedaj je menih Beda v svojem kodeksu -
spisu uporabil oziroma zabeležil, da Kroni
ko napisal leta 731. Srednjeveški skriptoriji 
so to letnico prevzeli za dokončno in tako 
se je uveljavilo štetje let Anno Domini (A 
D) po vsej srednjeveški Evropi. 

Tudi prvi slovenski zapis Oče naša je ja
sno datiran s pomočjo A D . V zadnjih pet
desetih letih so raziskave pokazale, da je bil 
popis v rimskem imperiju po vsej verjetnosti 
7 let pred letom 1 po Kristusu. Zato lahko z 
veliko gotovostjo trdimo, da je 2000 let od 
Jezusovega rojstva minilo že 1 . 1993. 

V zadnjem letu je vstalo mnogo lažnih 
prerokov, ki so že nekajkrat napovedali ko
nec sveta. Apokaliptičen konec sveta je ver
jetno za nevernika strašen, za kristjana pa 
ne sme biti nič posebnega, saj dobro vemo, 
da bo ob dovršitvi časov prišla poslednja sod
ba, kjer bo vsak dobil plačilo po tem, kar je 
delal: dobro ali hudo. Kristjan si mora pri
zadevati z molitvijo, dobrimi deli, odpoved
jo in žrtvijo tudi za tiste, ki mu gredo na 
živec ali pa ki Boga ne priznavajo. Kristus 
je prišel na zemljo predvsem zaradi izgub
ljenih ovac, da jih pripelje na pravo pot, ki 
vodi v neminljivo srečo - v večno veselje. 

V zadnjih mesecih sem prebral kar nekaj 
originalnih tekstov, ki so nastali v letih 990 
-999 po Kristusu. Nikjer nisem ugotovil, da 
bi pisalo, da so bili ljudje preplašeni ali pa 
da so komaj čakali prihod leta 1000. Tudi 

po literaturi in zgodovinskih virih, ki so bi
li meni dosegljivi, ni bilo nikjer moč raz
brati, da bi ljudje dajali kakšen poseben 
poudarek temu letu. Omenim naj, da so te
daj pisali predvsem po samostanih in kra
ljevskih dvorih. Če se vrhovi tedanje družbe 
niso vznemirjali ob tej letnici, kako se naj 
bi šele množica kmetov, trgovcev in roko
delcev. 

Mislim, da je misel na strašni konec sve
ta 31.12. 1999 čisto praznoverje in znak oz
kosti ljudi. Če pomislimo, da pravoslavna 
območja našega planeta praznujejo novo le
to šele sredi januarja, muslimanski svet ima 
v letu 2000 prehod iz leta 1420 v 1421 in 
Judje bodo v prihodnjem letu prešli iz leta 
5760 v leto 5761. Prepričan sem, da je hrup
no proslavljanje v dneh pred letom 2000 le 
plod zahodne porabniške civilizacije in re
klam, ki temu služijo. Če pogledamo okoli 
sebe, lahko hitro ugotovimo, da ni čas za raz
na popivanja, preobložene mize in metanja 
raznih pirotehničnih predmetov. Pravilne
je bi bilo, da se v teh dneh zaustavimo ob 
knjigi vseh knjig - Svetem pismu, se zazre
mo v svojo plehko notranjost ter napravi
mo kakšno dobro delo. Mislim, da nam ni 
potrebno gledati čez meje naše države, tem
več raje poglejmo okoli sebe in če bomo do
volili očem, bodo videle ljudi ali pa usta
nove, ki so naše pomoči potrebne. 

Ob Vašem praznovanju božiča kot praz
nika učlovečenja našega Boga ali pa kot 
družinskega praznika, želim vsem obilo srč
ne topline, ki bo otajala še tako zaledenela 
prijateljska človeška čustva. V prazničnih 
dneh ter v novem letu, ki bo za nekatere tudi 
že tretje tisočletje, za druge pa še vedno dru
go tisočletje, pa Vsem želim, da bi imeli pri
srčen nehinavski nasmeh na obrazu. Na
smeh nas nič ne stane, osreči pa človeka, ki 
mu ga podamo. 

Ivan Grandovec 

O Š D o b | . e p o l j e 

r^jičeiar ne vidimo priti, 

a vemo in čutimo i/ii. 

V^ehaj od nas 5e poilai/lja, 

a drugo nam sega u dlani. 

sa^izčcMP 2 0 0 0 

u 1 K A ->' 



UREJENA DOMAČIJA '99 

Akcija spodbuja k 
urejenosti okolja 
Letošnja akcija Turist ičnega društva 
Dobrepolje UREJENA DOMAČIJA '99 
je končana. Konec julija je potekalo 
ocenjevanje najbolj urejenih kmetij 
in balkonov na stanovanjskih objek
tih. Kljub nekaterim spremembam v 
primerjavi s prejšnj imi leti, je bil 
končni cilj enak: spodbuditi krajane 
k urejanju stanovanjskih hiš in gos
podarskih objektov ter njihove oko
lice, ob upoštevanju identitete dobre-
poljskega prostora. 

Značilnost letošnje akcije je bila tudi pred
stavitev ohranjenih ambientov v naseljih. To so 
tisti skupni prostori v naselju, ki so jih včasih 
koristili vaščani za vaške razgovore, napajanje 
živine, kmečka dela pa tudi zabave. Izbrani in 
predstavljeni so bili primeri naselij: Videm, Po
nikve, Tisovec, Podpeč, Zagorica, Kompolje, 
Kolenča vas, Cesta, Rapljevo, Podtabor in Mala 
vas. 

Mojca Lovšin, članica ocenjevalne komisije 
je v svoji strokovni oceni poudarila, da imajo 
ta naselja v sebi še skrito tisto prepoznavnost 
in kmečko zavest o oblikovanju vaškega jedra 
ali ambienta, ki ni le sama sebi namen, ampak 
poskuša prodreti v zavest ljudi do oblikovanja 
svojega prostora. 

O odnosu do tega prostora pa pravi: 
"Vaške prostore uporabljamo vsi; vsi pa za

nje ne skrbimo, kot da to ni naš življenjski pro
stor, kot da ne gremo v svojo hišo mimo lipe, 
kapelice, kot da ne gremo po cesti, mimo smet
njaka, oglasne table ... in še bi lahko naštevali 
elemente oblikovanja vaških ambientov. Toli
ko v razmislek, da je potrebno skrbi ureditvi 
vaških jeder posvetiti pozornost in čas, prav to
liko kot urejenosti svojih domov. Na lastno že
ljo in s pomočjo občine so v septembru letos 
stekle prve priprave pri urejanju vaških jeder, 
in sicer na cesti in v Zdenski vasi. Naj ob tem 
pohvalim vaška odbora v obeh naseljih, ki j i 
ma je skrb za urejen vaški prostor kljub nagli
ci in ritmu našega življenja pomemben." 

Akcija Turističnega društva se je zaključila 27. 
novembra s koncertom ansambla Igor in zlati 
zvoki, med katerim so bile podeljene nagrade 
občinstva in strokovne komisije. Občinstvo je 
imelo možnost glasovanja na dan odprtja raz
stave, en teden pred prireditvijo, v nedeljo 21. 
novembra. 

M. Steklasa 

SEZNAM NAGRAD 

KMETIJE 

Po oceni strokovne komisije: 
1. Marjan Hočevar, Mala vas 
2. Štefan Adamič, Videm 
3. Janez Somrak, Ponikve 

Po izboru občinstva: 
1. Viktor Volek, Cesta 
2. Marjan Andolšek, Podpeč 
3. Anton Kastelic, Podgora 
4. Janez Somrak, Ponikve 
5. Silvo Škrlec, Videm 
6. Ciril Lenarčič, Ponikve 
7. Ciril Cimerman, Mala vas 
8. Danijel Volek, Zagorica 
9. Marjan Hočevar, Mala vas, 
10. Jože Drobnič, Cesta 

BALKONI 
Po oceni strokovne komisije: 
1. Janez Nose, Predstruge 
2. Jože Perko, Zagorica 
3. Franci Kastelic, Ponikve 

Po izboru občinstva: 
1. Janez Nose, Predstruge 
2. Roman Bukovec, Predstruge 
3. Marjan Andolšek, Podpeč 
4. Anton Babic, Zdenska vas 
5. Bojan Bukovec Ponikve 
6. Janez Šuštar, Mala vas 

Janez Novak, Videm 
7. Jože Tkalčič, Prestruge 

Anton Hočevar, Predstruge 
Ivica Tiselj, Zdenska vas 
Tomaž Blatnik, Predstruge 
Julka Draženovič, Predstruge 

ČESTITAMO! 

Nagrade so podelilipredsednikTD Stane Škulj, 
Anka Hočevar in Igor Ahace včič, kije bil tudi 
vodja celotne akcije in povezovalec programa. 
Prvo nagrado občinstva in strokovne komisije za 
najlepši balkon je prejela Cirila Nose. 

Nagrado za najbolj urejeno kmetijo po oceni 
občinstva je prejel Viktor Volek s Ceste. 

Brigita Perko izZagorice je dobila drugo nagrado 
strokovne komisije za najlepši balkon 

TUR/STIČNO DRUŠTVO DOBREPOLJE 

želi vsem vesele božične praznike, v letu 2000pa obilo sreče, 

zdravja in osebnega zadovoljstva. 



P6D Zdenska vas - ob 
koncu uspešnega leta 

Počasi se bliža konec leta. Nekaterim je to le čas praznikov, veselja 
in načrtov za prihodnost, nekateri pa si vzamejo tudi čas za pogled 
na preteklo leto. 

Mnogo, mnogo se je letos dogajalo v našem društvu. Začelo se je 
že v prvih dneh leta, ko so na sestankih upravnega odbora in na obč
nem zboru društva prišle na dan številne ideje in predlogi. Roko na 
srce, vsega nismo mogli uresničiti, pa vendar. Ko ob koncu leta gle-
• I,mio nazaj, se je vsega nabralo toliko, da človek ne ve, kje bi začel. 

Naše prve misli in naša prva dela so bila posvečena našemu osnov
nemu poslanstvu. Na področju, ki spada pod naše društvo, k sreči ni 
bilo požara, smo pa bili vseskozi tehnično in organizacijsko priprav
ljeni, kar se je lepo pokazalo na raznih vajah in sodelovanju pri gaše
nju požarov izven našega področja. 

Sodelovali smo na raznih gasilskih prireditvah, med drugim tudi 
na gasilski paradi na Plorjanovo nedeljo v Ponikvah. 

Udeležili smo se gasilskih tekmovanj, in to kar s tremi desetinami, 
edini v naši gasilski zvezi z žensko desetino, ki je z uvrstitvijo na prvo 
mesto na občinskem ter tretjim mestom na regijskem tekmovanju, 
in s tem uvrstitvijo na državno prvenstvo, dosegla velik uspeh. Naši 
mladinci so bili prvi na občinskem in deseti na regijskem tekmova
nju. Naši člani A pa so uspeh dopolnili z drugim mestom na občin
skem in sedmim mestom na regijskem tekmovanju. 

Organizirali smo gasilsko veselico, katere izkupiček smo namenili 
ureditvi gasilskega doma, ki je dobil popolnoma novo podobo in je 
sedaj nam, gasilcem, in celi vasi, resnično v ponos. 

Številke govorijo o preko 800 prostovoljnih delovnih urah in o mno
gih posameznikih in podjetjih, ki so nam z razumevanjem priskočili 
na pomoč. Skupaj smo zmogli delo, na katerega smo lahko upravi
čeno ponosni in je lahko zgled tudi za delo na drugih področjih. 

Na koncu se člani PCD Zdenska vas zahvaljujemo vsem, ki ste nam 
kakor koli pomagali pri našem delu v preteklem letu in voščimo vsem 
občankam in občanom vesele božične praznike in srečno novo leto 
ter obilo uspehov v letu, ki prihaja. 

Z gasilskim pozdravom NA POMOČ 
PGD Zdenska vas 

Dejavnosti članov Lovske 
družine Dobrepolje 
Lovska družina Dobrepolje šteje malo nad petde
set članov, od tega jih je delovno aktivnih okrog 
št ir ideset . Skrbimo za divjad in njen življenjski 
prostor na približno 5500 hektarih gozdnih, 
pašnih in travniških lovnih površin v občini 
Dobrepolje in manjš i del v občini Grosuplje. 

Površni prebivalci našega delovanja nas opazijo le ob oktobr
skih, novembrskih in decembrskih jutrih, ko se zbiramo na Vid
mu pred odhodom na skupni lov. Vendar pa je zmotno mnenje 
tistih, ki zaznajo naše aktivnosti le, ko zaslišijo strel ali lajež lov
skih psov v gozdu. Pa še zdaleč ni tako. Leto je tudi za nas, lovce, 
dolgo dvanajst mesecev in v lovišču se vedno najde delo za vsa
kogar. Spomladi orjemo krmne njive, popravljamo stare in po
stavljamo nove preže, polnimo solnicc, čistimo lovske steze... Po
leti je treba okopavati posevke, koruzo, krmilni ohrovt, pripraviti 
seno za zimsko krmljenje divjadi. Jeseni je treba pridelke pos
praviti in razporediti po vsem lovišču. Že tri leta pa razen pride
lane krme in kupljenega koruznega zrnja divjadi priskrbimo tu
di sladkorno peso, ki jelenjadi, srnjadi in divjim prašičem pozi
mi dobro tekne. Najprej smo peso kupovali v Prekmurju, zadnji 
dve leti pa jo pridelamo doma, na njivi našega člana Albina v 
Zdenski vasi. Tako smo letos napulili in očistili skoraj deset ton 
tega pridelka in ga tudi že razvozili po vsem lovišču. Pomen krm
nih njiv in krmišč ni samo v prehranjevanju divjadi, važnejša vlo
ga le teh je odvračanje divjadi od prepogostega obiskovanja obde
lovalnih površin in povzročanja škode na posevkih. 

To je nekaj opravil članov lovske družine, morda za koga lepši, 
pa tudi odgovornejši tlel lovskega delavnika pa so opazovanj,!, pre
števanja, ocenjevanja, skupni in individualni lovi pa končno tu
di odstrel divjadi. O tem pa morda kdaj drugič. 

Janez Grilc 

Dobrepoljski lovci pri pospravljanju sladkorne pese 



16 Naš kraj Pogovor z najstarejšimi občani 11/1999 

FILANC RUS, GREGORĆKOV, IZ KOMPOLJ 

5<e vedno rad zapleše in zapoje 
Franc Rus, po domače Gregorčkov, je bil rojen v Kompoljah pred 86-
imi leti. V družini je bilo enajst otrok. Franc je bil peti po vrsti. 
Starejši bratje in sestre so bili rojeni v Ameriki, kjer sta nekaj časa 
po poroki živela njihova starša. 

Oče je šel čez lužo za zaslužkom že dav
no prej. Tam je spoznal bodočo ženo, ko je 
kuhala svojim bratom, ki so prav tako slu
žili kruh v Ameriki. Po poroki sta starša še 
nekaj let ostala v Ameriki, potem pa se je 
mama vrnila v Slovenijo za stalno, oče pa 
se je še občasno vračal nazaj in tam skup
no preživel dvajset let. Z zasluženim denar
jem sta si v Kompoljah kupila kmetijo, ven
dar sta ostala skrb za družino in delo na 
kmetiji zaradi večletne očetove odsotnosti 
na maminih ramenih. Ker je bila pridna in 
gospodarna ženska, ji je šlo vodenje kmeti
je dobro od rok. Dočakala je polnih 95 let 
in preživela svojega moža za dolgo vrsto let. 

Franc je torej odraščal v kmečki družini 
in bil že kot otrok vajen trdega dela, zato 
mu ni bilo prehudo, ko si je moral s sedem
najstimi leti sam služiti kruh. Na žagi pri 
Pogorelcu v Strugah je dobil svojo prvo za-
poslitev. Osem let je bil tam, nato pa se je 
zaposlil na žagi v Ribnici, kjer je ostal vse 
do druge svetovne vojne. Ker ni bilo več red
ne dobave lesa, ni bilo dovolj dela, zato se 
je vrnil domov v Kompolje. Preden se je za
poslil v Ribnici, je moral nekaj časa čakati 
na prosto delovno mesto. Med tem časom 
je opravljal tako imenovana udarniška de
la. Pomagal je pri gradnji kompoljske šole 
in Jakličevega doma na Vidmu. Med vojno 
je delal sezonsko, po vojni pa je bil zapo
slen pri Gozdnem gospodarstvu, nekaj časa 

Franc Rus ob najinem pogovoru 

tudi sezonsko, potem pa redno do svojega 
60. leta starosti. 

Tudi po upokojitvi je nekaj časa še delal 
sezonsko. Seveda pa je ves čas z ženo gos
podaril na kmetiji in še zdaj, pri svojih 86-
ih letih, skrbi za živino v hlevu. Le če mora 
od doma, delo v hlevu prepusti ženi. Red
no vstaja ob pol šestih, četudi pride prejšnji 
večer domov ob dveh ponoči. Kljub veliki 
skrbi za dom in kmetijo, gre zelo rad med 
ljudi. Članstvo v Društvu upokojencev nu
di veliko priložnosti za družbo in izlete. Od

kar je upokojen, je v upravnem odboru 
Društva, nekaj let pa je bil tudi namestnik 
predsednika. Samo bolezen mu prepreči, da 
se ne udeleži upokojenskih izletov in dru
žabnih srečanj. Zadnja leta pa se nekoliko 
bolj pazi, da ne bi staknil prehlada. Poseb
no v zimskem času. V družbi upokojencev 
je zelo priljubljen. O njem pripovedujejo le 
pohvalno: 

"Nikoli ne reče nikomur kaj zalega, spo
re poskuša zgladiti na miren način, vedno 
pove kakšno šalo ali zapoje staro pesem. Ze
lo rad pleše. Če ni harmonikarja, potegne 
iz žepa orglice in zaigra." In prav o orglicah 
se je začel najin pogovor. Pa ne po naključ
ju. Pogovarjala sva se v družbi nastopajočih 
na prireditvi Živimo z ljudskim izročilom. 
Na njej je nastopil tudi Franc Rus s svojimi 
orglicami. 

Prve orglice si je kupil sam iz otroških pri
hrankov, potem pa je dobil še ene za darilo, 
ko je šel k birmi. Od takrat dalje ni bil ni
koli več brez njih. Z veseljem je igral nanje. 
Le med vojno, ko so mu ubili dva brata in 
sestrinega moža, mu ni bilo do igranja. 

Na upokojenski izlet jih vedno vzame s 
seboj in z njimi med pripovedovanjem šal 
in petjem zabava sopotnike na avtobusu. 
Rad pa tudi zapleše. Po navadi je prvi na ple
sišču. Zadnje leto, ko je imel zaradi padca 
težave z nogo, malo manj. Pa se vseeno ne 
da. Ko ga je nekdo zadnjič videl s palico v 
roki, mu je dejal: 

"Stric, zdaj pa ne morete več plesati, ko 
imate palico." 

On pa mu je z nasmehom odvrnil: 
"O, še lahko plešem. Namesto palice se 

držim ženske." 
Nato pa se je nekoliko zresnil in dodal: 
"No, zdaj le še po hlevu plešem." 
Pa ni čisto tako. Niti starost niti nekaj

kratne poškodbe noge mu ne morejo do ži
vega, saj se drugače počuti zdravega in volje 



do življenja mu ne manjka. O bolezni pa 
pravi: "Saj pride, pa mine." 

Da bi posedal brez dela doma? Ne. Tudi 
pri tej starosti še ne. 

"Malo še kmetujem, malo se pa pote
pam," se spet pošali. In njegova vesela nara
va mu ne da, da ne bi dodal: 

"Potepat se je luštno, ko pa domov prideš, 
te žena počaka s pctlarsko muziko." 

Njegova dobra volja se preseli tudi na os
tali del omizja. In zdaj napoči čas za tisto, 
kar najraje počne. Za petje. S presenetljivo 
polnim in močnim glasom zapoje: 

"Oh, mamica ne zameri, 
prav krasni so večeri, 
mene pa punčka čaka težko, 
da pridem po njo ..." 
Ko se poleže aplavz, pravi: "To pesem sem 

nekje slišal, pa sem si jo zapomnil. To, ki jo 
bom zdaj zapel, pa sem slišal v neki gostil
ni v Stari Cerkvi. Ženskam najbrž ne bo 
všeč, je pa vseeno lepa. 

"Zakaj imam plešasto glavo? 
Vse zaradi ženske. 
Zakaj ne smem več vin'ca pit? 
Vse zaradi ženske. 
Zakaj ne smem več prepevat'? 
Vse zaradi ženske. 
Zakaj moram s kokošmi spat? 
Vse zaradi ženske." 
Res. Kako prijetno se je pošaliti na račun 

žensk. Pritegneš njihovo pozornost in še 
smeha jc veliko. Oh, koliko ga je bilo vča

sih, ko so hodili ličkat. Tistih jesenskih ve
čerov se najraje spominja. Fantje, ki so de
lali na žagi v Strugah, so znali igrati na har
moniko in orglice. Kmetje iz Rapljevega in 
Podtabora so jih prihajali prosit, da so prišli 
k njim na lickanje koruze. Bolj kot za delo 
so jih vabili za to, da so po končanem delu 
poskrbeli za zabavo in ples. Franc za kaj ta
kega ni bil nikoli preutrujen. Tudi po še ta
ko težkem delu ne. Toliko energije je imel 
v sebi. Vse do 60. leta starosti je lahko delal 
dvanajst ur na dan. Potem se je umil, se os
vežil, kaj pojedel in že jc bil kot prerojen. 
In dokler je bil mlajši, ga ni moglo nič od
vrniti, da ne bi šel z družbo naokrog. Po
sebno dobro se je počutil v Strugah: 

"Stružance sem imel zmeraj rad," pravi in 
nadaljujc:"Se zdaj jih rad obiščem." 

No, z leti moči pojenjujejo. Toda biti upo
kojen še zdaleč ne pomeni, odpovedati se 
življenju in delu. Ostane pa še veliko dru

gega, vrednega. Francetova pripoved to iz
pričuje. Ostane ti pozitiven odnos do živ
ljenja. Ostanejo ti spomini, ob katerih na
polniš dušo. Ostane ti lepa pesem, ki jo po
slušaš ali zapoješ. Na primer tista, ki je Fran
cu še vedno najbolj všeč - Ko vrtec ogradila 
bodem. 

Počasi najin pogovor vse bolj nadomešča 
pesem. Zakaj tudi ne? Saj pesem lahko po
ve več, kot besede, posebno če je vtkana v 
življenje že v rani mladosti. 

Tako Franc Rus pričakuje tretje tisočletje 
še poln življenjskih moči in optimizma. Že
limo mu, da bi tak ostal še dolgo časa. In 
kaj si želi on? Da bi se njegovi upokojenski 
kolegi v klubu še naprej tako dobro zaba
vali in hodili na izlete. Seveda skupaj z njim, 
bi zagotovo dodali oni. 

M . Steklasa 

Franc Rus, ko je bil star 25 let 

Vzajemna zdravstvena zavarovalnica 
ustanovljena 

Novembra letos je Zavod za zdravs
tveno zavarovanje Slovenije ustanovil 
Vzajemno zdravstveno zavarovalnico 
- na kratko VZAJEMNO, ki je prva slo
venska vzajemna družba za prosto
voljna zdravstvena zavarovanja. Na no
vo družbo je v celoti prenesel izvaja
nje prostovoljnega zdravstvenega za
varovanja. Prenos pogodb z Zavoda 
na Vzajemno ureja zakon na preprost 
način. Vsi sedanji zavarovanci, ki so 
prostovoljno zavarovani za doplačila 
pri Zavodu, avtomatično postanejo čla
ni Vzajemne, razen tistih, ki se bodo 
posebej izjasnili, da tega ne želijo. 

VZAJEMNA zdravstvena zavaroval
nica je novost in posebnost na sloven
skem trgu zdravstvenih zavarovanj. Po 
več kot sto letih namreč nova družba 
v naše zdravstveno varstvo vnaša na
čela vzajemnosti, ki predvidevajo dol
goročno varnost in stabilnost zdravs
tvene varnosti. Dolgoročna zavarova
nja, ki jih ponuja, se sklepajo za vse 
zavarovančevo življenje. V Vzajemni 
se bodo preko medgeneracijske izrav
nave stroškov med seboj izravnale raz
lične stopnje tveganja, ki nastanejo 
pri različnih rizičnih skupinah. Med-
generacijski sporazum bo starejšim čla
nom Vzajemne omogočal nižje pre
mije od aktuarsko izračunanih. Mlajši 
bodo imeli po drugi strani v premijo 
vključen določen znesek, ki bo pred
stavljal varčevanje in naložbo za sta

rejša leta. Takrat bodo namreč stroški 
njihovega zdravljenja bistveno višji, 
hkrati pa bodo lahko plačevali nižje 
premije. Nenazadnje pa se jim bodo 
tudi morebitni presežki namenjali kot 
bonusi in rezervacije za starost. Pri 
tem velja posebej omeniti, da bodo 
zavarovanci - člani VZAJEMNE zdravs
tvene zavarovalnice - lahko vplivali na 
njeno politiko preko svojih zastopni
kov, ki jih bodo izvolili v skupščino. 
Tako se bodo dejansko pojavljali v 
dveh vlogah: kot zavarovanci, ki uve
ljavljajo pravice iz sklenjenih zavaro
vanj na eni, ter kot aktivni člani druž
be, ki preko skupščine odločajo o bis
tvenih vprašanjih v zvezi z delova
njem družbe, na drugi strani. 

In kaj morajo storiti zavarovanci, ki 
so imeli 1.11.1999 sklenjeno prosto
voljno zdravstveno zavarovanje za do
plačila pri ZZZS? Zavarovancem ni 
potrebno storiti ničesar. Vsa zavaro
vanja so se avtomatično prenesla na 
Vzajemno. Vse sklenjene zavarovalne 
pogodbe in zavarovalni pogoji veljajo 
še naprej, tudi storitve v zvezi z njimi 
bodo zavarovanci še naprej urejali na 
istih krajih in pri istih ljudeh. O novih 
splošnih pogojih in o načinu preho
da na dolgoročno zdravstveno zava
rovanje pa bo vsak zavarovanec sez
nanjen z osebno pošto. 

Jožica Zupančič 
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ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE 

Izvajanje gojitvenih del v zasebnih 
gozdovih preko javnih del 

Pomen nege mladega gozda je večplasten: 
- hitreje pridemo do donosov; 
- dobimo kvalitetnejše sortimente in ti 

prinašajo več dohodka; 
- negovani gozdovi so bolj stabilni, lažje 

prenašajo bremena različnih katastrof; 
- kvalitetnejše opravljajo tudi druge splo-

šno-koristne funkcije. 
Kljub vsem naštetim prednostim pa je 

zanimanje lastnikov (še posebno manjših) 
za izvedbo negovalnih del v splošnem majh
no. 

Država spodbuja izvedbo negovalnih del 
tudi s proračunskimi sredstvi. V mesecu ok
tobru letos je sprejela novo Odredbo o fi
nanciranju in sofinanciranju vlaganj v goz
dove iz. sredstev proračuna RS (Ur. 1. RS, 82/ 
99). V njej je povišala dnino iz prejšnjih 
9170 sit na 12600 sit. Spodbude po novem 
pripadajo tudi lastnikom (fizične osebe), ki 
imajo več kot 100 ha gozdov. 

In čeprav revirni gozdar večkrat prepriču
je lastnika, da je določen ukrep ( nega mlad
ja , gošče, redčenje) potreben in morda ce
lo nujen in da bo za opravljeno delo dobil 
določena denarna sredstva, pa odziv pri last
nikih ni zadovoljiv . 

Kako rešiti ta problem ? Obstaja več mož
nosti: 

Izvržba preko tretje osebe je sicer možen 
ukrep, ki ga revirni gozdar lahko izbere, 
vendar pa ta način ni priljubljen niti ne za
gotavlja dolgoročnega sodelovanja med goz
darjem in lastnikom gozda. 

Druga možnost izvedbe del v gozdu je 
preko medsosedske pomoči. V tem prime
ru potrebno delo opravi lastnikov sosed, pri
jatelj, ki je za takšno delo bolj usposobljen. 
Ta način dela je pogostejši pri sečnji in spra
vilu, prisoten je tudi pri izvedbi gojitvenih 
del, ni pa zelo pogost. 

Naslednji način izvedbe gojitvenih del je 
preko javnih del, katerim bomo posvetili ne
kaj več besed. 

Javna dela so znana šele zadnja dva, tri le
ta. Najbolj jih poznamo kot razna komu
nalna dela. V zadnjem času pa se je paleta 
del, ki se opravljajo na ta način, zelo razši
rila. 

Programi javnih del so plačani večinsko 
prek Zavoda za zaposlovanje, v javna dela 
pa so vključene trenutno brezposelne ose

be. 
Delavci, ki so vključeni v javna dela, mo

rajo biti za (gojitvena) dela , ki jih bodo iz
vajali, usposobljeni in opremljeni s potreb
nimi zaščitnimi sredstvi ter opremo. Oboje 
zagotovi tisti, ki je izvajalec javnih del. Ker 
ti delavci opravljajo specifično vrsto del (go
jitvena dela), je kakovost opravljenih del 
večkrat boljša, kot če jih opravi lastnik sam. 

Revirni gozdar določi prioriteto del glede 
na nujnost izvedbe in to je tam, kjer je ve
lika verjetnost, da lastnik ne bo opravil dela 
sam (lastnik ostarel, nezmožen za delo, ni 
usposobljen...). 

V primeru izvedbe gojitvenih del preko 
javnih del lastnik gozda podpiše izjavo, s ka
tero pooblašča izvajalca, da se na njegovi po
sesti lahko izvedejo z odločbo predpisana ne
govalna dela ter da se odpoveduje finanč
nim sredstvom, ki bi jih prejel iz proraču
na, če bi delo opravil sam. Dela so tako kva
litetno opravljena, lastnik pa zato ne plača 
nič. Sredstva, ki jih odstopi, so namenjena 
za zaščitna in delovna sredstva ter servisira
nje. 

Na območju občine Dobrcpolje seje pri
stopilo k izvedbi nege mladega gozda preko 
javnih del v letošnjem letu. Izvajalec del je 
Občina Dobrepolje. Od aprila naprej sta to
vrstna dela opravljala po dva delavca. Sku
paj je bilo do sredine novembra, ko je za
padel sneg, izvedeno dobrih 26 ha različnih 
negovalnih del ( nega mladja, nega gošče, 
redčenja ). To je 37 % vseh opravljenih ne
govalnih del na območju KE Dobrcpolje. 
Ostalo so opravili lastniki sami ali preko 
medsosedske pomoči. 

Površina opravljenih negovalnih del ni 
majhna.V imenu lastnikov, katerim se je iz
vajala nega in v imenu ZGS, se moram na 
tem mestu zahvaliti Občini Dobrepolje, da 
je razumela težo problema neizvajanja ne
govalnih del in prevzela breme izvedbe jav
nih del. 

Vsekakor je korist takega dela večplastna: 
- mladi gozd je še pravočasno in kako

vostno negovan in zato je njegova vrednost 
večja 

- prostor lokalne skupnosti kaže videz 
večje urejenosti 

- realizirajo se usmeritve, zastavljene v 
gozdnogospodarskih in gozdnogojitvenih 

načrtih 
- v javna dela so vključene brezposelne 

osebe, ki jim spet teče delovna doba in za
služek 

- brezposelnost je nižja 
- delavci se usposobijo za dela v mlajših 

razvojnih stopnjah gozda 
- proračunska sredstva za sofinanciranje 

vlaganj v gozdove so namensko in s tem ze
lo koristno porabljena. 

Na koncu zaželim vsem bralcem in 
uredništvu Našega kraja v imenu ZGS, 
KE Dobrepolje vesel božič, v letu 2000 
pa zdravja, sreče in osebne rasti v do
brem. 

Zavod za gozdove Slovenije 
Andrej Andoljšek 

O d v o z k o m u n a l n i h 

o d p a d k o v z a l e t o 2 0 0 0 

Javno komunalno podjetje Grosuplje 
bo v letu 2000 odvažalo komunalne 
odpadke po že ustaljenem planu od
voza. 

NASELJE REDNI ODVOZ 
Bruhanja vas vsak torek 
Cesta vsak ponedeljek 
Četež, Struge vsak torek 
Hočevje vsak torek 
Kolenča vas vsak torek 
Kompolje vsak torek 
Lipa vsak torek 
Mala vas vsak torek 
Paka vsak torek 
Podgora vsak torek 
Podgorica vsak torek 
Podpeč vsak torek 
Podtabor vsak torek 
Ponikve vsak ponedeljek 
Potiskavec vsak torek 
Predstruge vsak ponedeljek 
Pri Cerkvi, Struge vsak torek 
Rapljevo vsak torek 
Tržič vsak torek 
Videm vsak torek 
Vodice vsak ponedeljek 
Zagorica vsak torek 
Zdenska vas vsak ponedeljek 

Javno komunalno podjetje Grosuplje 
se ob izteku leta zahvaljuje uporabni
kom odvoza odpadkov za okolju pri
jazno ravnanje. Želimo si, da bomo 
lahko še vnaprej skupaj skrbeli za či
sto in zdravo okolje. 

VESELO IN SREČNO NOVO LETO 
2000 VAM ŽELI JAVNO 
KOMUNALNO PODJETJE 
GROSUPLJE 
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Usposabljanje slovenske samouprave 
za energetsko načrtovanje 
Objavljamo drugi del pogovora z mag. Mitjem Kožuhom, operativnim 
vodjem projekta. 

Omenili ste lokalne energetske vire. Po
gosto slišimo, da je Slovenija energetsko 
revna, nafte in plina praktično nimamo, 
domači premog je relativno drag in oko
lju neprijazen, male vodne elektrarne 
povzročajo številne konflikte z naravo
varstvenih itd. Kaj ste torej imeli v mi
slih? 

- Poglejte, v Sloveniji še vedno za ogreva
nje precej uporabljamo les oziroma drva. 
Kljub temu pa Slovenija zarašča z grmič-
jem in mladim gozdom. Imamo veliko le
snih obratov, ki ne vedo kam z odpadki, za
to jih ilegalno odlagajo v gozdu. Ob tem pa 
nekateri celo kurijo kurilno olje. Kar se le
sa oziroma lesnih odpadkov tiče, problem 
ni v pomanjkanju energetskega potenciala, 
temveč v zastarelih tehnologijah priprave, 
transporta in izgorevanja lesne biomase, 
neorganiziranih lokalnih trgih, neseznanje-
nosti potrošnikov, pomanjkanju usklajene 
politike med resorji ter med državo in lo
kalnimi skupnostmi. Prepričan sem, da lah
ko dobra energetska zasnova občine pripo
more k odstranjevanju teh ovir. O tem se lah
ko prepričale, če stopite čez našo severno 
mejo, kjer se lesna biomasa hitro uveljavlja 
kot gorivo tako v individualnih kot v cen
tralnih sistemih ogrevanja. In to kljub te
mu, da kurilno olje v Avstriji ni dosti draž
je kot pri nas. Potem so tu še deponije od
padkov, ki predstavljajo velik problem, a so 
obenem tudi priložnost za pridobivanje 
energije in iskanje novih podjetniških idej. 
Nedaleč čez mejo sem na deponiji odpad
kov v Italiji videl, kako izrabljajo metan kot 
gorivo za pogon predelanega tankovskega 
motorja. Ta proizvaja 1 M W elektrike, ki se 
oddaja v omrežje ter približno trikrat toli
ko toplote, ki jo uporabljajo za gojenje rož 
v rastlinjakih na deponiji. V znanem avstrij
skem turističnem centru Bad Kleinkirchei-
mu pa so rešili konflikt med kmetijstvom 
in turizmom tako, da so gnojevko"razsmra-
dili" s tem da bio-plin (metan), ki nastaja 
pri organskem razkrajanju, uporabljajo za 
kogeneracijo, ki ogreva nekaj apartmajev in 
oskrbuje z elektriko lokalno mlekarno. Lo
kalna energija torej lahko pomeni tako re
ševanje težav z odpadki kot tudi priložnost 
za dobre podjetniške misli. 

Omenili ste kogeneracijo oziroma so-
proizvodnjo elektrike in toplote. O tem se 
v zadnjem času kar precej govori, zlasti o 
soproizvodnji elektrike in toplote v indu
striji na osnovi zemeljskega plina. V čem 
so njene prednosti in ali tovrstne stvari 
primerne tudi za lokalne skupnosti? 

- Gotovo so v lokalni skupnosti, ki imajo 
možnosti napajanja z zemeljskim plinom, 
kogeneracijc ena izmed možnosti, ki je ne
bi smela prezreti nobena lokalna energet
ska zasnova. Pa najsi gre za večje objekte za 
potrebe sistemov daljinskega ogrevanja ali 
pa za manjše kogeneracijc v bolnišnicah, šo
lah in večjih stanovanjskih naseljih. Področ
je sicer še ni zakonsko urejeno, vendar je z 
energetskega stališča to zelo primerno za 

pokrivanje lokalnih potreb po toploti in 
elektriki. Velike elektrarne namreč ob ma
sovni proizvodnji elektrike oddajajo v oko
lje toploto, ki se ne da koristno uporabiti za 
potrebe lokalnih skupnosti ali kakšne dru
ge dejavnosti, ki bi se lahko razvijala na os
novi poceni toplote. Lahko gre za turistične 
ali kmetijske dejavnosti ali kaj tretjega. 

A l i glede na to, da imamo s tem v Slo
veniji bore malo praktičnih izkušenj, ni 
bati, da bodo vaši seminarji strokovno le-
porečje, k i ne stoji na praktičnih izkušnjah 
in uspešno realiziranih projektih? 

- Niti najmanj. Prvič zato, ker je vodilni 
partner v projektu italijanska federacija za 
učinkovito rabo energije, ki ima za sabo celo 
vrsto uspešnih podobnih projektov ter je so
delovala pri številnih zgodbah o uspehu na 
področju energetike v občinah širom po Ita
liji. In drugič, ker imamo v okviru obeh de
lavnic organizirani tudi ekskurziji, kjer se 
bodo udeleženci o mnogih stvareh lahko 
prepričali na lastne oči ter se pogovorili z 
ljudmi, ki so te projekte pripravili, vodili in 
izvedli. 

Krvodajalci so prejeli značke 

Tudi v l e tošnjem letu je RK Slovenije O b m o č n o združenje 
Grosuplje skupaj z RKS KO Dobrepolje organiziralo sreča
nje krvodajalcev in jim podelilo značke . Srečanje je bilo 29. 
novembra, z n a č k e pa so prejeli naslednji krvodajalci: 

1. HROVAT BRIGITA Hočevje 18 10x 
2. KLINC STANE, Cesta 33 15x 

3. K R A L J ANTON, Mala vas 22 5x 
4. KRAMŽAR MARIJA, Kompolje 90 20x 
5. NOVAK IGNAC, Podpeč 17 10x 

6. O K O R N M A R K O , Videm 61b 10x 
7. PALČAR A L O J Z , Videm 39a 10x 
8. P E R H A J H E L E N A , Predstruge 14 5x 
9. SEVŠEK MILAN, Videm 49 15x 

10. STRNAD BOŠTJAN, Cesta 4b 5x 

11. STRNAD JOŽE, Kompolje 46 5x 
12. ŠPORAR JOŽE, Podgorica 4a 10x 

13. ŠPORAR MIRO.Videm 33c 15x 
14. VODIČAR JANEZ, Kompolje 63 15x 
15. ŽNIDARŠIČ ANA, Kompolje 98 10x 

RKS KO Dobrepolje 
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M l a d i so d o b i l i svoj p r o s t o r 
Mladinski center SION je ž e nekaj časa odprt in na voljo mladim. 
Vodja centra je Vida Jakopič, pri upravljanju in organizaciji različnih dejavnosti 
pa pomaga civilni vojak JANEZ MEDVEŠČEK, sicer diplomirani inženir strojniš
tva, doma iz Ajdovščine. Povabila sem ga na kratek pogovor. 

Kako ste prišli v Dobrepolje? 
- Sem pri mladinskem cehu, torej pri 

društvu, ki spodbuja ustanavljanje mladin
skih centrov po Sloveniji. Od tam so me po
slali kot pomoč v Dobrepolje. 

O d kdaj ste torej tukaj? 
- Od začetka septembra. 

Ste že prej poznali Dobrepolje? 
- Za Dobrepolje sem samo slišal, še niko

li prej pa nisem bil tukaj. 

In kakšen je bil prvi vtis? 
- Pravzaprav nisem dosti razmišljal, kam 

prihajam in tudi nisem prišel s kakšnimi 
pričakovanji. Vedel sem le, da prihajam v 
vaško okolje. Prvi vtis o ljudeh? Všeč mi je, 
ker so odprti. Sicer pa sem še premalo časa 
tukaj in spoznal sem premalo ljudi, da bi 
lahko kaj več rekel. 

V mladinskem centru izvajate oziroma 
načrtujete različne dejavnosti. Med mla
dimi ste opravili anketo in tako poskušali 
ugotoviti, za kakšne dejavnosti so mladi 
najbolj zainteresirani. Kaj je pokazala an
keta oziroma za kakšne dejavnosti se mla
di najbolj zanimajo? 

- Največ zanimanja je za športne dejav
nosti in različna letovanja ali izlete, ki vklju

čujejo tudi duhovne vaje, razvedrilo in dru
go. Sicer pa je za dobro funkcioniranje cen
tra potreben določen čas in zahteva se veli
ko priprav. Ker od začetka delovanja centra 
še ni minilo veliko časa, še vedno tipamo, 
oziroma ugotavljamo, kaj bi mladim naj
bolj ustrezalo. Naš namen je, čim bolj za
dovoljiti interese mladih. 

B A R B A R A B: 
"Dobrepoljski mladinski center 

SION je začel služiti svojemu namenu. 
Trenutno poteka v njem nekaj dejavno
sti, v bližnji prihodnosti pa so načrto
vane že nove. Teh dejavnosti se lahko 
udeležimo vsi: člani in nečlani, in ni
kakor niso namenjene le peščici mla
dih, ki se v prostorih centra nahajajo 
najbolj pogosto (ti namreč delo v cen
tru vodijo in poskrbijo, da vse poteka po 
načrtu), čeprav je tako mnenje nemajh
nega števila Dobrepoljcev." 

Kljub temu ste že na začetku ponudili 
na izbiro celo vrsto različnih dejavnosti. 
Kako ste j ih planirali časovno? 

- Ker med tednom mladi večinoma ni
majo veliko časa, smo večino dejavnosti pla
nirali za konec tedna in predvsem v zim
skem času. Sicer pa so načrti za drugo leto 
še v pripravi. 

Je kaj problemov z obnašanjem? 
- Ne. Pričakoval sem več težav. Mladi, ki 

zaenkrat prihajajo v center, so v redu. 

Kako pa je z obiskom? 
- Obisk počasi narašča. Že od samega za

četka prihaja v center nek določen krog 
mladih, ki se počasi širi. 

!or 
•? 

Če prav razumem, mladi še ne prihaja 
jo zelo množično. A l i lahko tja pride kdo, 
koh ali pa morda obstaja kakšna omejitev. 

- Prav nobene omejitve ni. Edina omeji
tev je upoštevati pravila obnašanja. 

Tako o mladinskem centru SION Janez 
Medvešček. Kako pa so z njim zadovoljni 
mlad. obiskovalci? Je to tisto, kar so si žele
li? 

Nekatere od njih sem zaprosila za njiho
vo mnenje. 

. ^ P o z n a v a m o mZtT * 
m , ^ n s k e m u i r ^ , 7 r e , ; u t n o hodiva k 

S e k a r dobro p o L l ^ a d ' n s k ^ centru 

JANJA: 

"Prenova mladinskega centra je bila 
za občino in za mladino potrebna. 
Sama nisem verjela spremembi, saj je 
zelo očitna. Prostori so povsem spre
menjeni, večji in delujejo bolj prijaz
no. Vsak obiskovalec se bo v centru 
počutil domače, saj tudi voditelj cen
tra poskrbi za pravo in veselo vzdušje. 
Pomembno je tudi to, da je center se
daj bolj (multi)funkcionalcn, ker 
vključuje mnoge dejavnosti s področ

ja kulture, učenja, športa, plesa itd. 
Mislim, da je s to pestrostjo center na
redil velik korak naprej in da je nje
govo delovanje na dobri poti." 

TANJA: 
" M i s l i m , da smo z mladinskim 

centrom veliko pridobili. Največja 
pridobitev za nas je skoraj gotovo tu
di naš civilnik Janez, ki nam pomaga 
pri upravljanju centra in pri organi
zaciji različnih dejavnosti (npr. plesa, 
turnirjev itd). Mladi smo veseli, ker 
smo pridobili prostore za delo, zaba
vo, prireditve. Odvija se veliko dejav
nosti. Pravkar smo zaključili s ple
snim tečajem, v tem času pa poteka 
tudi aerobika in vrsta drugih dejavno
sti. Vsi skupaj si prizadevamo, da bi 
sem prihajalo čim več mladih in da 
bi vsak našel kaj zase. Opažam, da je 
obisk čedalje večji, prihajajo predvsem 
mlajši. Najbolj pestro je v soboto po 
verouku, ko se malo razigramo ob bi
ljardu, ročnem nogometu ali pa sa
mo klepetamo ob dobri glasbi. Med 
nami je veliko takih, ki upamo, da bo 
SION resnično zaživel." 



BARBARA K: 
"] >ograditev in razširitev mladinskega centra je velik korak na

prej, saj je s tem mladini omogočen prostor, v katerem lahko na 
prijeten način preživljamo prosti čas. Namen mladinskega centra, 
tla mladim nudi razne izobraževalne programe, je pohvale vreden. 
I'nxlvsem pa se mi zdi važno druženje. Ker danes vse bolj hitimo 
eden mimo drugega, so srečanja tisto, kar daje življenju lepoto. Že
lim, tla hi center nudil za vsakega kaj, da bi lahko počeli stvari, v 
katerih se hočemo izpopolniti in se pri tem tudi zabavati." 

Pripravila: M. Steklasa 

Abventni fejmi tubi letof 
Na prvo adventno nedeljo smo si lahko nakupili adventnih venč-

kov, voščilnic, okraskov in vsakovrstnih uporabnih izdelkov kar na 
dveh sejmih v Dobrepolju. V Ponikvah so pripravili sejem učenci 
tamkajšnje podružnične šole pod vodstvom Mateje Hočevar. Pri 
pripravi izdelkov so jim pomagali tudi starši. 

V Podgori pa je pripravilo sejem Turistično društvo Podgora. Na 
stojnicah je bilo poleg adventnih venčkov, okraskov in peciva mo
goče dobiti še marsikaj uporabnega. Poleg domačih prodajalcev jih 
vsako leto prihaja več od drugod, saj je sejem že precej znan daleč 
naokoli. Tudi letos je bila blagoslovitev adventnih venčkov, otroke 
pa je razveselil Miklavž. 

M. Steklasa 

Sejem v Podgori 

Gneča pri stojnicah v Ponikvah 

Ž e d r u g a i n t r e t j a z a p o r e d n a z m a g a v 

a b e c e d i M a l i h s i v i h c e l i c 

Tudi v svojem drugem nastopu je učenec 7. razreda OŠ 
Dobrcpolje Sandi Matjašič presenetil vse in dosegel že svo
jo drugo zaporedno zmago. Tokrat se je pomeril z učen
cem OŠ Šmarjeta Davorjem Bajšlom, ki je bil lansko leto 
v ekipi, ki je v preteklem šolskem letu osvojila drugo me
sto. Žal mu te izkušnje niso prav nič koristile. Sandi se je 
odlično skoncentriral na postavljena vprašanja in zmagal 
z enakim rezultatom kakor v svojem prvem nastopu, 5 : 
1. Za ta podvig mu iskreno čestitamo. Sredi decembra je 
Sandi dosegel že svojo tretjo zmago. Premagal je 
tekmovalca iz Radelj ob Dravi z rezultatom 5 proti 0. 

Matej Kalan 
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Miklavž je 
prišel z 
darili 

Miklavž tudi letos 
ni zgrešil Jakliče
vega doma, kjer so 
ga željno pričakali 
otroci. Predenje 
prišel, so si ogleda
li igrico Rdeča 
kapica, ki sojo pod 
vodstvom Eme 
Sevšek zaigrali 
učenci 5.b razreda. 
Igrico so zaigrali 
tudi otrokom v 
vrtcu na Vidmu in 
otrokom v kompolj-
ski šoli in vrtcu. 
(M.S.) j i t a L j u b i c 

4.CAZBED 
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6LLTM 

'/'tfz .vem drevo 
in imam korenine. 
Od tvoje Ijabezni živim 
in rastem." 

Andreja L/a bič 

VSE, KARJESTARO LETO ZAMUDILO, 

SREČO, ZDRAVJE, LJUBEZEN IN VESELJE 

TO NAŠE NOVOLETNO JE VOŠČILO. 

Draštvo SOŽITJE Grosaplje 
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Iz Društva 
upokojencev 

Konrad Piko 

Na naši osmi seji letos smo razpravljali med drugim tudi o se
minarju za vodnike, katerega sem se udeležil v Ljubljani pri ZDUS 
(Zvezi društev upokojencev Slovenije). Bilo je zelo zanimivo in ko
ristno. Zdaj vsaj malo vemo, kaj je prav in kaj ni. Vsi izleti se bodo 
morali po novem organizirati preko agencij in vsi potniki ali izlet
niki morajo biti zavarovani. M i imamo to že urejeno pri agenciji 
Eurotour, katere lastnik je Vinko Zabukovec. Tudi zavarovani smo 
pri njem. Zvedel sem, da nekateri drugi avtobusi pri Sapu in Inte
gralu in nekateri privatniki tega še nimajo urejenega. Če ne bi bili 
zavarovani, bi v primeru nesreče lahko nastali veliki problemi. Rad 
bi tudi sporočil, da gre lahko na naš nakupovalni izlet tudi kdo drug, 
ki ni član našega društva. Seveda, če imamo prostor. Pa še nekaj bi 
vas rad opozoril. Če se zanimate za izlete, ki so objavljeni v Našem 
kraju, lahko dobite podrobnejše informacije pri svojem članu 
upravnega odbora ali poverjeniku, ki ga imamo v vsaki vasi. V Po
nikvah, Vidmu, Zagorici in Kompoljah sta kar dva. Dobro bi bilo, 
poverjenik že ob prvem obisku pri vas pobere denar, da mu ni tre
ba dvakrat prihajati do vas. Prosim tudi, da se držite roka za prijavo. 
Če se rokov ne držite, ima poverjenik oziroma član upravnega od
bora veliko težav. Upam, da boste to priporočilo sprejeli z razume
vali jem. 

Na seji smo se tudi dogovorili za hrano in pijačo, ki jo bomo 
imeli na silvestrovo. Vsi ste lepo vabljeni, da preživimo skupaj zad
njo noč v tem letu, stoletju in tisočletju Prav nas je doletela ta sre
ča, prihodnjim prebivalcem našega planeta to ne bo kmalu dano. 

Izbrali smo tudi komisijo za inventuro, ki jo moramo opraviti 
vsako leto. 

Tudi letos bomo obiskali in obdarili starejše člane nad 80 let. 

Vsem našim članom želim uspešno, zdravo in srečno novo leto 
2000. 

Lep pozdrav! 

Družinski kotiček vtfr 
Tokrat vam družinski kotiček v pričakovanju božičnih in novo

letnih praznikov ponuja v branje zgodbo, ki ni brez vsebinske vred
nosti: 

ČUPEN BOŽIČNI VBČEK 

Dolgo se je pripravljala na božični večer. Skrbno je izbirala dari
la za vsakega posebej, jih na skrivaj ponoči zavijala, da bi bili na 
božični večer vsi presenečeni, ko bodo pod jelko našli kup daril. 
Kot v ameriških filmih. Ah, ja, pod božičnim drevesom, se je po
pravila, zdaj praznujemo božič in postavljamo božično drevo. Ko 
si je na stojnicah ogledovala vsemogoče hlevčke in pisano ponud
bo figuric za jaslice: pastirčke, ovčke, osličke, kamele, tri kralje ... 
Ne, letos tega še ne bo kupila, ne upa si. Že tako jo Aleš stalno špi
ka, da je ponorela zaradi tega božiča, prav dobro so živeli tudi prej. 
Pravljičnosti je že dovolj prinesla novoletna jelka, pa dedek Mraz 
in darila. Otroci seveda morajo imeti svoje veselje, iskrice, lučke, 
darila, odrasli pa seveda svojo zabavo v novoletni noči in slavnost
no večerjo. Tudi njen sin Mitja se je z očkom kar strinjal, češ kaj 
bodo s temi božičnimi ceremonijami, če pa niso verni. Olga se je 

kmalu navadila, da je sin pač podoben očetu in da ne prvi ne drugi 
ne marata kaj veliko za take otročarije, kot so praznovanje raznih 
obletnic in nasploh praznikov. Navadila se je živeti v urejenem, hlad
nem domu, kjer so vse stvari sicer na mestu, kot je treba, topline in 
nežnosti pa primanjkuje na vsakem koraku. Prav, ko se je takega 
življenja vsaj za silo navadila, je pričakovala še enega otroka, dekli
co, ki pa je z vsakim dnem, ko je pričela raziskovati po sobah, kma
lu ves red in ves hlad v domu postavila na glavo. V dom je ta punč
ka prinesla smeh in tudi nežnost. Prav nič ni pomišljala, pogum
no je zlezla očku v naročje in se ga oklenila s svojimi ročicami in 
vsega zmočila s svojimi otroškimi poljubčki. Očka pa je ni odrinil, 
kot je bil sicer navajen, da so to same neumnosti. 

Mojca, kot je bilo deklici ime, je razbijala ustaljene navade v hiši 
in talila led prevelike resnosti in urejenosti. Njene igračke so ležale 
vsepovsod. Če pa jih je hotel kdo pospraviti, se je uprla, češ da da
nes stanujejo njene punčke pod mizo ... Res, ta otrok je prinesel v 
hišo smeh in sproščenost. 

Ko je imela Olga pripravljena vsa darila, se je lotila načrtov za 
večerjo. Ko je jedilnik in hrano spravila v red, se je lotila pijače. Za 
pijačo sicer poskrbi Aleš, toda za njemu nepomemben praznik, ga 
ni hotela vznemirjati, samo da bo on tiho, samo da bodo skupaj na 
božični večer. 

Potem je Aleš zadnji teden izvedel, da bo na božični večer de
žurni v službi, prav tako na božični dan. 

'lako so na božični večer ostali sami: ona, sin Mitja in mala Mojca. 
Večerja je bila sicer skromnejša, kot jo je pripravljala, ker so bili 
sami, a še vedno slovesna, smreka se je lesketala od vseh okraskov 
in lučk in otroka sta nestrpno pogledovala k darilom pod njo. Priž
gali so televizijo in na več postajah je bil božični program z božič
no glasbo, običaji, jaslice, rojstvo, kakor so ga v stoletjih naslikali 
veliki umetniki, do domiselnih jaslic, ki so jih naredile otroške ro
ke. 

"Zakaj pa nimamo jaslic?" je žalostno vprašala Mojca. 
"Zakaj pa mi jaslice? M i nismo verni!" ji je zabrusil Mitja in nje

gov glas je bil podoben očetovemu. 
"Rada bi jaslice!" ni popustila najmlajša in ni se ozrla na brata. 
"Povsod jih imajo Ana jih je kar sama naredila iz gline. Če bi jaz 

imela glino,..", je sanjala Mojca in Olga jo je prekinila: 
"Če jih je Ana naredila iz gline, jih ti lahko naredi iz plastelina. 

Pomagala ti bom!" 
To je bil zelo zanimiv, toda čuden božični večer. Miza v jedilnici 

je bila prekrita s starim časopisom, povsod so ležali koščki plasteli
na, Olga in Mojca pa sta ustvarjali figurice, Mitja pa ju je zviška 
opazoval. Pa ni zdržal dolgo: 

"Iz vžigalične škatlice bi lahko naredila posteljico namesto jasli," 
je obotavljivo rekel, saj je bil žc velik, ni bil veren in vse otročarije 
so mu šle vedno na živce. 

"Ali bi ti lahko naredil posteljico?" je upajoče vprašala sestrica in 
ga gledala z velikimi prosečimi očmi. 

"Pa bom, da bo mir," je godrnjavo privolil in kmalu je pod nje
govimi spretnimi prsti začela nastajati prav lepa posteljica. 

"Jutri bomo šli še po mah," je Mitja čisto pozabil, da se mu zdi 
vse skupaj prav otročje. 

"Matej ima tako narejeno, sem videl, ko je delal. Pri njih sedaj 
praznujejo." 

"Kako praznujejo? Drugače kot mi?" je bila radovedna Mojca. 
"Seveda, molijo, ogenj nosijo - kadilo in vodo po hiši in okrog 

nje in ob polnoči bodo šli v cerkev," je rekla mama Olga. 
"Zakaj pa mi ne praznujemo tako in gremo v cerkev?" se ni dala 



Mojca. 
"Sem ti že rekel, mi nismo verni! Še pojma nimam o tem!" je 

rekel Mitja. 
"Jaz pa bi rada vedela vse o jaslicah! Ana ve vse, jaz pa nič in se 

ne morem o tem z njo nič pogovarjati!" je tarnala mala. 
"To se učijo pri verouku. Ti pa komaj govoriš, pa že hodiš na te

čaj angleščine, vozimo te na balet,.." 
"Rada bi samo vedela, tako kot Ana," Mojca ni odnehala. Mama 

Olga je nekaj časa molčala. Ostala je brez besed. Vsa njena tako 
skrbno izbrana darila pod smreko so se ji hipoma zazdela brez vred
nosti, vse priprave nesmiselne, še okraski so izgubili lesk. Otroko
ma je dajala toliko vsega, kar največ, kolikor je mogla, nečesa pa 
jima le ni dala in zdaj se njeno sončno dete počuti opeharjeno za 
stvari, ki jih sosedovi imajo, njen otrok pa ne. 

Res, bil je čuden božični večer in Olga je sklenila, da bo o vsem 
natančno razmislila in popravila, kar se popraviti še da. 

Anica Štrubelj 

Bodimo veseli 
novih pridobitev in 
koristimo jih 

Ob branju občinskega glasila 
"Naš kraj" mi je najbolj padla v 
oči rubrika "Odmevi in mne
nja", in sicer članki naših bral
cev o mrliških vežicah. Ne razu
mem, zakaj nekateri Dobrepolj-
ci gledajo tako črnogledo na raz
ne pridobitve v občini. Ne mo
rem si predstavljati in razjasni
ti, kaj je spodbudilo Janeza 
Klinca, da predlaga obnovitev 
takšnih stvari, ki spadajo že v 
zgodovino. Najbolj se čudim 
predlogu za preimenovanje mr
liške vežice. Pa pojdimo po vr
sti. 

Janez predlaga, naj bi se ohra
nili stari običaji kmečkih del, kot 
je košnja in spravilo. Vse naj bi 
bilo ročno in ne strojno. Čudim 
se, da Janez ne vidi sedanjih 
razmer na kmetih, kjer čedalje 
manj dobre mlade delovne sile 
ostaja doma, večina jih je v služ
bi. Doma ostanejo le starejši in 
tako pride še kako prav strojna 
obdelava. Še manj razumem 
predlog, naj bi mamice rojevale 
doma in ne v bolnici. Ne vem, 
kako bi ukrepal človek, če bi na
stopile kakšne komplikacije, saj 
doma ni pripomočkov za ukre
panje in zdravo rojstvo ter ohra
nitev mamice in dojenčka. To je 
moje razmišljanje in mislim, da 
to ni takšen strošek za državo, 
saj plačujemo vsi državljani tu

di v ta namen. 
Sedaj pa o mrliški vežici na 

Vidmu. Tako težko pričakovana 
in ena najlepših v Sloveniji. Ko
maj je dograjena in predana v 
uporabo, pa so že nekateri Do-
brepoljci proti tej zgradbi. Ne 
razumem nekaterih občanov, ki 
vedno kritizirajo, kar se v obči
ni novega zgradi in pridobi. 
Vsake nove pridobitve bi mora
li biti veseli, pa četudi je kdo ne 
bo nikoli uporabljal. Nekateri so 
res bili proti gradnji vežice, ven
dar je večina zmagala in tudi v 
prihodnje se bo ravnalo po ve
čini. Mislim, da smo lahko res 
ponosni in da bomo novo zgra
jeno poslopje uporabljali. Tudi 
če ima pokojnik možnost leža
ti doma, je problem v urejanju 
sobe in zunanjosti. Ob samem 
obisku kropilcev gre, po mojem 
mnenju, velikokrat le "za Sr
beč" Pridejo kropit, pa opazuje
jo, kako je pospravljeno znotraj 
in zunaj, pa še koliko vencev je, 
kakšni so in od koga. Malo je 
ljudi, ki se resnično pridejo po
slovit od pokojnika in zanj mo
lit. V mrliški vežici pa bo zares 
enako za vse, za reveže in boga
te. Svojci gredo lahko vseeno na 
dom pokojnika, da se kaj pogo
vorijo in tudUjtbočijejo. Po po
grebu pa tuMUattko doma mo-

tcmu/,da bi se.-4#Ja urinska ve
žica v uporabo društvom ali za 
vaje pevskim zborom, tako kot 
pravi Janez. Nadalje pravi, da je 
bila zgrešena investicija. Jaz, 

osebno, mislim, da gradnja ve
žice ni bila zgrešena, ampak pa
metna in potrebna investicija. 

Moja želja je ležati v tej ve
žici in naprošam svojce, da mi 
to željo izpolnijo. 

Anton Vodičar, Bruhanja vas 

Spodnji prispevek z naslovom 
Zlomljeno kopje je že bil objav
ljen, a ne v časopisu Naš kraj, 
temveč v "Petindvajsetki". In ker 
je Petindvajsetko prebralo kar 
nekaj (več sto) Dobrepoljcev, so 
bili ti presenečeni, ker se ime
novani članek ni znašel v ob
činskem informativnem glasilu 
Naš kraj. Vzrok?! Zvone ne bo 
in ne želi več objavljati in pisati 
v Naš kraj. Njegova odločitev je 
na mestu in ga v celoti podpi
ram, predvsem zato, ker mi je 
zaupal, zakaj je prišel do take 
odločitve. In ker ga noče dati v 
objavo Zvone, ga bom dal v ob
javo namesto njega jaz. Mislim, 
da je članek tako dober, da eno
stavno me more in ne sme iti sa
mo bežno mimo. In Zvoneta 
sem s tem tudi seznanil. 

Slave Palčar 

Zlomljeno kopje 
Že nekaj časa pos lušam, 

predvsem v gostilnah, da sta si 
dva znana doprepoljska vele-
moža skočila v lase (se skrega
la). Bil naj bi za to namreč kriv 
župan, ki je "dovolil" gradnjo 
mrliške vežice na Vidmu samo 
zaradi pritiska volivcev. Stane pa 
kljub temu, da je na občinskem 
svetu glasoval proti izgradnji, ni 
uspel zaustaviti gradnje le te. 
Dvajset let smo čakali nanjo, jo 
v demokraciji tudi dobili. Očit
no je nekaterim zelo žal za so
cialističnim samoupravljanjem, 
kjer si brez škode obšel zakon in 
uporabil denar drugje, po volji 
močnih seveda. Članek v "Oz-
nanilih" pa je meni samemu 
potrdil, da so govorice izgleda 
resnične, ter je članek bil to, kar 
je. Pokora in istočasno odpustek 
za storjene "grehe". 

Z našo moderno tehnologijo 
in medicinsko razvitostjo smo v 

Evropi na precej visokem me
stu. Danes bolni umirajo doma 
bolj poredko.Večina jih umre v 
bolnišnicah. Tudi v domovih za 
ostarele. Ali je bil kdo od vas 
mogoče v mrtvašnici invalidske
ga doma in doma za ostarele v 
Ponikvah? Pojdite jo pogledat. 
Živa groza. Tudi zato dosti ljudi 
želi, da bi posmrtni ostanki 
umrlega ležali v mrliški vežici, 
da bi doma bilo za domače čim 
manj boleče. Večina noče da, jih 
vidijo javno žalovati. Žalovanje 
je zelo osebna kategorija. 

Zanima me zares, kateri 
kristjani so navdušeno hiteli na 
odprtje mrliške vežice? Jaz na 
odprtje nisem hitel navdušeno, 
ampak iz. občutka spodobnosti, 
ali če ne rečem celo iz "dolžno
sti" do pietete. 

Da bi koristili prostore v cerk
vi, ki so veliki? Kakšne "dušev
ne" težave so imeli nekateri z 
podobnim problemom, tudi ve
mo. Tisti,ki ne vedo, naj si pre
berejo ponovno članek "Truplo" 
v Našem kraju, letnik št.2 april 
1996 ter vOznanilih letnik 1996 
št. 5. 

Namiguje in sprašuje se, kdo 
da nima prostora za pepel. Na
govarja tiste v blokih na upepe-
litev in hranitev žare doma! To 
bi še vedno bili "stari" običaji 
kljub modernemu sistemu po-
kopavanja. Vse samo zato, da se 
mrliška vežica ne bi koristila. 

In niti eno noč ne bi čuli ob 
njih. Tudi v mrliški vežici bi se 
lahko, po dogovoru, bedelo po
noči. Toda danes je malo ljudi, 
ki imajo čas in voljo do tega. So
rodstvo, kakšen sosed in konec. 
Bedeti je navada iz starih časov., 
ko so ljudje imeli čas in tudi ču
tili so to kot "dolžnost". Le to je 
cerkev uvedla in dejansko zapo-
vedala dolgo tega nazaj. Normal
no je, da se za ta običaj tudi bo
ri. Prav nič lepo pa ni svojcem, 
če ti umre najbližji. In bedeti ob 
ljubljeni osebi, je težko. Drugi 
govorijo vse sorte neumnosti ob 
mrliču, tudi žaljivke padajo, do
mači pa morajo vse to prenaša
ti. Jaz bi pa tako rad jokal sam! 

Ali je naša vest čista? Se spra
šuje?!? Moja je, in tudi taka bo 
ostala. Al i nisi (krščanski člo-



Sporočilo Dimnikarskega podjetja Vič 
Nova kurilna sezona 1999/2000 je že v polnem zamahu, zato vas ponovno naprošamo, da si z našimi 

dimnikarji omogočite boljše učinke vaših kurilnih peči, boljše izkoristke pri pripravah raznovrstnih dobrot 
in uživanje čistejšega zraka pri bližajočih se-praznikih, ki že trkajo na vrata. 

V DIMU PRAZEN, PREKAJEN, 
S SAJAMI VES OBLOŽEN, 
NOSI BRIGO ČRNI STAN, 
DA IZPOLNJEN BO NAŠ PLAN. 
Ker je bilo naše podjetje, DIMNIKARSTVO VIČ, do.o., Ljubljana, Linhartova 62a, izbrano kot najprimernej

ši, najugodnejši in edini izvajalec dimnikarskih storitev na celotnem območju občine, obveščamo vse upo
rabnike naših storitev, da bomo storitve opravljali po dosedanjem, že ustaljenem razporedu ali pa bomo 
storitve opravljali po predhodnem obvestilu ali pridobljenem naročilu, na naslednjih telefonskih številkah: 

- naročila na telefonsko tajnico 061/137-22-17 
- direktor in tehnični sektor 137-22-15 
- FAX 137-23-29 
- mobitel vodje del 041/670-639 
Prosimo vse občane, da omogočite našemu dimnikarju prost dostop do vaših kurilnih naprav, saj bo le 

tako lahko svoje, z zakonom zahtevano delo, opravil v obojestransko zadovoljstvo. Poleg opravljanja svo
jega dela pa vam bo rade volje z raznimi nasveti, v kolikor boste to želeli, tudi svetoval, kaj vse je potrebno 
postoriti, da bo vaša kurilna naprava delovala še bolje, s čim boljšim izkoristkom, kar bo vplivalo tudi na 
varčevanje z gorivom, kakor tudi na onesnaževanje okolja. V kolikor pa bo problematika kompleksnejša, 
vas bo na vašo željo lahko obiskal tehnik, problematiko razrešil in vam svetoval najprimernejšo rešitev iz 
strokovne kakor cenovne strani. 

Ker se boste z dimnikarjem srečevali vsak dan, tudi pred prihajajočimi prazniki, vas ponovno prosimo, 
da ga sprejemate dobrohotno, saj bo opravljal samo z zakonodajo zahtevana dela, tako imenovano javno 
službo, ki jo mora opravljati, saj bi jo v nasprotnem primeru opravljal nekdo drug, nikakor pa vsak posa
meznik, ki se čuti dovolj usposobljenega opravljati to delo. 

vek) storil nikomur nič zalega, 
nič slabega, in nič protizakoni
tega. Si vprašal svojo vest, kaj 
misli o tem? Pravemu kristjanu 
nikoli ne spolzi iz misli moli
tev za "bilokogar", še posebej za 
svojce, žive ali mrtve. 

Pomembno je, da pri svojcu 
bediš, ko je bolan. Ko je mrtev, 
je bedenje samo slovo. Le to ne 
opere tvoje vesti pred zanemar
janjem bolnega in trpečega, pre
den je umrl. 

Stane ima očitno premalo ve
re v svoje verovanje. Kar naprej 
poudarja besede krščanstvo, krš
čanski. Krščanstvo je filozofski 
nauk in krščanski človek živi in 
dela s tem naukom v sozvočju. 
(A i kcv raje uporablja izraz ka
toličan. S tem pa ni rečeno niti 
nujno, da je takšna oseba tudi 
"krščanski človek". 

Zanimiv je avtoportret avtor
ja v tem članku. Očitno je, da so 
mu všeč lepe hiše. Pa tudi sede
nje pred televizijo in gledanje 
nadaljevanke. 

Kdor ne bo imel mrliča v svoji 
hiši, je slab kristjan. Mogoče pa 
sploh ni kristjan? Zato gaje po
trebno izobčiti že vnaprej. Tako 
bo vedel, kaj mislijo "pravi" krš
čanski ljudje o njem. To je os
novni namen članka. Strašiti 
ljudi. Da ne bi spremenili do
ločenih navad in bili odvisni še 
naprej od "krščanskih ljudi". 

Krščanski človek pa je tisti, ki 
se DRŽI desetih božjih zapove
di, se po njih vsakodnevno 
RAVNA, po njih ŽIVI. 

Nikakor pa, da o njih ne go
vori, hodi v cerkev vsako nede
ljo sedet v prve vrste, da bi bil 
viden. In to žalostno početje iz
vršuje samo zato, da bi mu bilo 
lepo v življenju tukaj in sedaj. 
Te ljudi pa sama cerkev imenu
je NEDELJNIKI. 

Tepci pa naj se držijo besed, ki 
jih takšen človek uveljavlja za 
drage - ne zase. 

In še nekaj s slovenske sino
de rimokatolikov: 

Katoliki moramo skrbeti, da 
ne bi s svojim nespretnim rav
nanjem dajali netiva sovraštvu 
do cerkve. 

Amen. 
Zvonimir Zabukovec 

Podjetje DIMNIKARSTVO VIČ, 
vezne dimnikarske storitve: 

ČIŠČENJE: 
- redno mehansko 
- kemično 
- izžiganje oblog 
- antikorozijska zaščita 

MERITVE: 
- emisij dimnih plinov 
- toplotne izgube z dimnimi plini 
- izkoristka kurilnih naprav 
- izkoristka kurjenja 
- letni obratovalni izkoristek 
- plačanih in neplačanih storitev 

KO OMELO PESEM POJE 
IN PREBUJA ČRNE ROJE, 
GOSPODINJA SE DRŽI, 

KOT DA SPALA NI TRI DNI. 

KO PA DOMNIK KRASNO VLEČE, 
LICE SE ZJASNI OD SREČE: 

"JE ČRNUH POTREBNO ZLO!" 
SE NASMEHNE MU SLADKO. 

Dimnikarsko podjetje Vič, d.o.o. 

d.o.o., bo v skladu z veljavno zakonodajo izvajalo vse naslednje in neob-

STR0K0VNI PREGLEDI: 
- kontrolni 
- redni letni 
- pregl. za izdajo strok, mnenja - soglasja oz. prvi pregled 
- izredni strokovni pregledi po naročilu uporabnika 
- izredni po naročilu pristojnega inšpektorja 

VODENJE EVIDENC: 
- kurilnih naprav 
- dimovodnih naprav 
- prezračevalnih naprav 
- opravljenih in neopravljenih storitev 
- emisij dimnih plinov 

KO SREČAŠ ČRNUHA IN GUMB ZAVRTIŠ, 
BOGVE KAJ MISLIŠ IN KAJ SI ŽELIŠ, 
ON VOŠČI VAM SREČO, USPEHE NAJBOLJE, 
OSTANI VSE LETO PRAV ZIDANE VOLJE. 

V upanju na dobro sodelovanje pozdravljamo vse uporabnike naših storitev. 



Iz dela društva RKDobrepolje 
Mineva poldrugo leto od uresniči
tve želje mnogim ljubiteljem roko
meta v naši dolini in vseh, ki so 
nekoč igrali, vodili ali drugače so
delovali v skoraj 40-letni zgodovi
ni dobrepoljskega rokometa. Zelje, 
da bi se rokomet ponovno igral. Ro
komet, ki ima tradicijo, je atrakti
ven in vsestranski. Je igra, ki je 
polna hitrosti, moči, vzdržljivosti 
in spretnosti. Zahteva disciplino in 
podreditev kolektivu, pokaže indi
vidualne sposobnosti igralcev pri 
preigravanju, podajah, strelih, 
obrambah vratarjev. To je igra, ki 
navdušuje gledalce. 

Po letu dni delovanja rokometne sekcije 
pri SD Dobrepolje, je prišlo do želje po us
tanovitvi društva. Potem, ko smo v marcu 
letos uredili vse pravno formalne zadeve, 
imenovali vodstvo in organe, smo si zasta
vili zaradi višjih ciljev nov plan dela, in si
cer: 

- imeti v kraju ligaško ekipo, ki bo na
stopala v Slovenski rokometni ligi, 

- sodelovati z OŠ pri spodbujanju zani
manja in vzgoji mladih za rokomet, 

izobraževati in usposabljati kadre za 
vadbo in treniranje rokometne igre. 

- organizacija in izvedba memorialnega 
turnirja "Andolšek-Pugelj-Drobnič", 

- dan rokometa v Dobrepolju - 5 genera
cij, 

- sodelovanje na vsakoletnih turnirjih v 
Izoli, Krmelju, Ilirski Bistrici,... 

- sodelovanje na dnevu rokometa v Ivanč-
ni Gorici, 

- igranje prijateljskih tekm in srečanja z 
drugimi klubi doma in na tujem, 

- sodelovanje z drugimi društvi v kraju in 
izven pri izvedbi športnih in družabnih pro
gramov, 

- redna vadba članov skozi celo leto na 
igrišču in telovadnici. 

Ob iztekajočem se letu ugotavljamo, da 
smo svoje delo uspešno opravili. Glavno 
breme pri izpeljavi programov je slonelo na 
predsedniku in upravi in na vseh prizadev
nih članih društva, ki so s prispevkom po 
svojih močeh dokazali, da jim je ta šport 
globoko v srcu. Ob vsem navdušenju pa ne 
smemo mimo naših sponzorjev, donatorjev, 
navijačev in simpatizerjev ter ljubiteljev ro

kometa, ki so nam finančno, materialno in 
moralno pomagali in nas vzpodbujali, ko 
smo se srečevali s problemi. 

V novem letnem planu želimo dejavnost 
razširiti še na področje šaha, balinanja,... 

Z mislimi smo v začetku novega tisočlet
ja, tisočletja, ki bo postregel z novimi izzivi, 
vzbudil v nas nova pričakovanja, zahteval 
nove napore za dosego novih zmag. Mi smo 
trdno prepričani, da bomo iz/.ive sprejeli in 
cilje uresničili. V prizadevanju se nam pri
družite tudi vsi, ki v naši dolini želite špor
tu vse dobro. 

Upravni odbor 

\ j | / 

1961 
RK Dobrepolje 

0K 

Druš tvo 

ROKOMETNI KLUB DOBREPOLJE 

že l i v s e m s v o j i m 

č l a n o m , s p o n z o r j e m , d o n a t o r j e m 

in l j u b i t e l j e m r o k o m e t a 

vesel božič in srečno novo leto 2000 ! 

Naj se V a m v novem t isočlet ju izpo ln i jo vse želje in pr ičakovanja, 
naj pr iha ja joč i božič prinese veselje in rados t , novo leto pa 

m n o g o osebnega zadovo l j s tva . 

Zahvaljujemo se Vam za skrb in razvoj rokometa v Dobrepoljski dolini. 



ZVEZA ŠPORTNIH ORGANIZACIJ DOBREPOLJE 

MEDOBČINSKO PRVENSTVO V ODBOJKI 
REZULTAT - MOŠKI 

ŠD DOBREPOLJE - B A N A N E 2 
ŠD GROSUPLJE-ŠD DOBREPOLJE 0 

L E S T V I C A 

0(15,14) 
2 (20,21) 

1. SD DOBREPOLJE 10 9 1 18 18:16 12 
2. SD GROSUPLJE 11 8 3 16 16:08 8 
3. SSD ŠMARJE SAP 10 8 2 16 13:06 7 
4. ALI BABA 11 6 5 12 12:06 6 
5. SD GRCA 10 4 6 8 8:12 -4 
6. BANANE 10 0 8 0 3:20 -17 
7. BIG FUN 10 1 9 0 2:19 -17 

REZULTATI - ŽENSKE 

ŠD DOBREPOLJE-ŽABE 
ČEBELE-ŠD DOBREPOLJE 

L E S T V I C A 

0 : 2 (21,11) 
0 : 2 (21,21) 

1. S D G R C A 10 8 2 16 16:05 11 
2. S C J O S I P J U R C I C 10 7 3 14 14:07 7 
3. Z A B E 10 6 4 12 13:08 5 
4. M R A V L J I C E 10 5 5 10 13:11 2 
5. S D D O B R E P O L J E 10 5 5 10 11:11 0 
6. Č E B E L E 10 4 6 8 8:13 -5 
7. F L I P F L O P 10 0 10 0 0:20 -20 

OBČINSKO PRVENSTVO V KOŠARKI - KONČNA LESTVICA ZA LETO 1999-12-11 

L E S T V I C A 

MESTC EKIPA ŠT.TEK. ZMAGE PORAZ TOČKE KOŠI K.RAZ. 

1. K O M A 750 22 21 1 43 454 292 162 
2. O K R E P C . M A J O L K A 22 18 4 40 441 328 113 
3. X X X L 22 18 4 40 441 294 147 
4. P I Z Z E R I A A D A M 22 16 6 38 428 392 36 
5. S T R U G E 22 14 8 36 427 358 69 
6. M I Z A R S . M U S T A R 22 13 9 35 356 365 -9 
7. Z E L E N A D O L I N A 22 11 11 33 399 367 32 
8. B E A R S 22 7 15 29 343 402 -59 
9. ISE 22 5 17 27 353 422 -69 
10. S C E N A 22 4 18 26 316 441 -125 
11. S D K O M P O L J E 22 3 V) 25 318 :444 -126 
12. Z A G O R I C A 22 2 20 22(-2) 244 415 -171 

Odigrano je bilo tudi medobčinsko prvenstvo občin Grosuplje, Ivančna Gorica in Do
brepolje. Na turnir sta se uvrstili najboljši dve ekipi iz posameznih občin. Dobrcpoljski 
ekipi sta se odrezali odlično. Drugo mesto je osvojila ekipa Okrepčevalnica Majolka, tretje 
pa Koma 750. Čestitamo! 

Pripravil: Alojz Kuplenk 

SD 
DOBREPOLJE 

$V0J IM ČLANOM, 

PKUŠTV0M, F0UTIČNIM IN 

PKUfjIM 0K(/A NIZA CIJA M, 

P0NAT0KJEM IN VSEM 

PRIJATELJEM ŠP0KTA 

ŽELIMO VESELE BOŽIČNE 

PRAZNIKE, V LETU2000 PA 

OBILO P0BKE VOLJE, 

ZPKAVJA IN ŠP0KTNIH 

UŽITKOV! 

Upravni odbor SP Pobrefolje 

D r u š t v o R K D o b r e p o l j e 
Š A H O V S K I K L U B 

D O B R E P O L J E 

razp isu je 

ODPRTO OBČINSKO 
PRVENSTVO V 5AHU 

v pe tek , 1 4 . 1 . 2000 , s pr iče t -
k o m o b 18.00 ur i , v p r o s t o r i h 

o b č i n e D o b r e p o l j e . 

N a prvenstvu lahko nastopijo vs i , 
ki stalno ali začasno bivajo na 

območju občine Dobrepol je. 
Pri jave spre jema do 7. 1. 2000 

vodja sekci je ŠK g. Jože Miklič 
na tel. 780 70 97. 

Šahovski klub ima redne treninge 
vsak četrtek ob 19.00 uri, v 

glasbeni sobi občine Dobrepol je 
(pritličje). 

Vabljeni! 
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Policijsko poročilo 
JAVNI RED IN JVHR 

V mesecu novembru je PP Grosuplje na 
območju občine Dobrepolje obravnavala tri 
kršitve zoper javni red in mir. Od tega sta 
bili dve kršitvi storjeni v zasebnih prostorih, 
ena pa na javnem kraju. Pri kršenju ome
njenega zakona gre predvsem za prepire in 
nesporazume med znanci oziroma prepire 
v ožjem družinskem krogu, manjše število 
pa se jih zgodi na javnem kraju oziroma v 
lokalih, kjer prihaja do prepira predvsem 
med vinjenimi osebami. Prav tako pogosto 
prihaja do kršitev zaradi vpitja in kričanja 
na javnem kraju. V mesecu decembru pri
čakujemo več kršitev zoper javni red in mir, 
predvsem zaradi uporabe pirotehničnih 
sredstev, zato od vseh občanov pričakujemo, 
da bodo omenjena sredstva uporabljali ča
sovno in krajevno pravilno ter omejeno, 
hkrati pa nas obveščali o nepravilnostih in 
kršitvah posameznikov ali skupin. 

KAZNIVA DEJANJA 
Prav tako smo v istem času obravnavali 

pet kaznivih dejanj. Med obravnavanimi 
kaznivimi dejanji je največ velikih tatvin in 
tatvin oziroma vlomov. Najpogosteje so bi
le omenjene tatvine oziroma vlomi v vi
kende oziroma v objekte firm. Vikendi so v 
tem času dlje časa zaprti oziroma lastnik ne 
pride pogosto na svojo nepremičnino, zato 
so omenjeni vlomi dlje časa neodkriti. Sto
rilci pa iz omenjenih objektov kradejo pred
vsem orodje, belo tehniko in hrano ter pi
jačo. Pogoste so tudi tatvine, do katerih pri
de tako podnevi kot ponoči, storilci pa od
tujijo predvsem denar in druge vredne pred
mete. Vse občane opozarjamo, naj hiše ozi
roma stanovanja zaklepajo in v primeru, ko 
opazijo sumljive osebe, o tem obvestijo po
licijo. Bližajo se božični in novoletni praz
niki, zato naj občani posebej pazijo na svo
je premoženje in ga ustrezno zavarujejo ter 
naj ne puščajo odklenjenih stanovanj in 
vozil, prodajalci v trgovinah pa naj posve
čajo večjo pozornost na morebitne tatove 
oziroma poostrijo nadzor nad kupci tako fi
zično kot s tehnično opremo. 

Vsi občani, ki bi kar koli vedeli o kak
šnem kaznivem dejanju ali drugem dogod
ku oziroma prometni nesreči, naj informa
cije posredujejo na PP Grosuplje. 

PROMETNA VARNOST 
Obravnavali smo tudi osem prometnih 

nesreč z manjšo materialno škodo, kjer več
jih telesnih poškodb ni bilo. Največ pro
metnih nesreč se zgodi zaradi neprilagoje
ne hitrosti ter strani in smeri vožnje, ko voz
niki vozijo po nasprotnem smernem voziš
ču pa tudi na prekratki varnostni razdalji. 
Pogosto se prometne nesreče zgodijo na par
kirnih prostorih, kjer vozniki niso dovolj po
zorni pri vzvratni vožnji oziroma premiku 
vozila. Največ prometnih nesreč se zgodi na 
regionalni cesti 647, predvsem pri naselju 
Zdenska vas in na samem območju Prcd-
strug. Nesreče se dogajajo tudi v križiščih, 
kjer gre predvsem za izsiljevanje prednosti. 
V mesecu novembru se je zgodilo veliko 
prometnih nesreč zaradi zimskih razmer, 
ker vozniki niso prilagodili hitrosti vremen
skim razmeram in stanju ceste. 

Pogosto sc dogaja, da povzročitelji s kra
ja prometne nesreče odpeljejo in ne posre
dujejo podatkov oškodovancu oziroma o 
tem ne obvestijo policije, zato zoper vse tak
šne voznike podamo predlog za uvedbo po
stopka pri sodniku za prekrške. 

Vse udeležence v cestnem prometu opo
zarjamo, naj upoštevajo cestno prometne 
predpise, prav tako pa morajo imeti svoja 
vozila opremljena z zimsko opremo. 

PP Grosuplje izvaja vsakodnevno poo
strene nadzore prometa na celotnem ob
močju občine Dobrepolje in zoper vse kr
šitelje represivno ukrepa. 

V mesecu novembru smo izvajali kon
trolo hitrosti z radarjem, prav tako bomo iz
vajali tudi kontrolo hitrosti z radarjem na 
omenjenem območju v mesecu decembru, 
predvsem na kritičnih točkah. Vozniki naj 
vozijo v skladu s cestno prometnimi pred
pisi in prilagodijo hitrost vožnje vremen
skim razmeram in ostalim trenutnim de
javnikom, ki kakor koli vplivajo na vožnjo 
ter tako pripomorejo k boljši prometni var
nosti in manjšemu številu prometnih ne
sreč. 

V mesecu decembru bo zaradi prazno
vanja božičnih in novoletnih praznikov več
je število prireditev, ki bodo potekale tako 
na prostem kot v objektih. Prav tako bodo 
imeli otroci šolske počitnice v decembru in 
bo zato na cesti in drugih poteh večje števi
lo otrok oziroma pešcev, zaradi tega mora
jo biti vozniki toliko bolj pozorni in pazlji
vi pri vožnji s svojim vozilom. 

POLICIJSKA POSTAJA GROSUPLJE 

Nevarnosti pri 
uporabi 

pirotehničnih 
sredstev 

Bl ižajo se božični in novoletni 
prazniki. S praznovanjem teh je po
vezana tudi povečana uporaba raz
nih pirotehničnih izdelkov - petarde, 
rakete in podobno. Čeprav je njiho
va uporaba enostavna, zahteva ve
liko pazljivost. Zaradi nestrokovne 
in nepremišljene uporabe so bile že 
v več primerih povzročene telesne 
poškodbe in materialna škoda. Naj
več nesreč zaradi nestrokovne upo
rabe pirotehničnih izdelkov je med 
otroki in mladostniki, ki razumljivo, 
te najrajši uporabljajo. 

Kljub aktivni vlogi policije in ca
rine na mejnih prehodih, kontroli s 
strani inšpekcijskih služb in polici
stov v notranjosti, je problematika 
glede uporabe pirotehničnih izdel
kov še vedno pereča. 

Zakonodaja otrokom in mlado
letnikom do 16. leta prepoveduje 
uporabo pirotehničnih izdelkov raz
reda I. in II. kategorije, Pravilnika o 
kategorizacij i in preizkusu piroteh
ničnih izdelkov glede na kakovost 
in količino eksplozivnega polnjenja, 
brez nadzors tva staršev oz i roma 
skrbnikov. Prav tako Pravilnik o pra
v icah in dolžnostih učencev v os
novni šoli določa, da se za težjo 
kršitev učenca šteje uporaba piro
tehničnih sredstev v šoli, na zuna
njih površinah šole ali na šolskih 
ekskurz i jah. 

Uporaba petard in drugih piro
tehničnih izdelkov moti ljudi pri de
lu, razvedrilu in počitku, predvsem 
v strnjenih naseljih, zato jih uporab
ljajte na mestih in krajih, kjer s tem 
ne boste resnično nikogar motili. 

Polici ja svetuje, da starši otro
kom ne kupujejo in dajejo v upora
bo pirotehničnih izdelkov, ker bomo 
le tako preprečili poškodbe in ma
terialno škodo, ki imajo lahko dalj
nosežne posledice. 

Če se temu ne morete izogniti, 
bodite pri uporabi teh sredstev sku
paj z otroki skrajno previdni in ne 
motite okolice. Prav tako ne meči-
te pirotehničnih izdelkov proti do
mačim žival im, ker tudi te lahko 
postanejo napadalne in nam lahko 
povzročijo hude poškodbe. 

POLICIJSKA POSTAJA 
GROSUPLJE 



Leto je naokrog. 
Preživeli smo ga in to je dobro! 

Naši prijatelji ste - dobri prijatelji! 
Prav zato Vam želimo sreče - toliko - da 

bi si jo delili še z drugimi - in zdravja - še posebej! 
Za Vas in vse Vaše domače! 

Za praznike, ki prihajajo Vam želimo, da bi bili tako lepi, 
da bi se jih še dolgo spominjali. 

LIBERALNA DEMOKAA 

Občinski odbor Dobrepolje 

f S L S 
Slovenska ljudska stranka 

Vsem občankam in občanom občine Dobrepolje, še pose
bej vsem članicam in članom Slovenske ljudske stranke, 
našim volivcem in simpatizerjem želimo prijetno doživet
je božičnih praznikov, v letu 2000 in v vsem naslednjem 
tisočletju pa izpolnitev vseh skritih in manj skritih želja. 
Želimo tudi da bi v jubilejnem letu 2000pamet in treznost 
premagala osebne interese in bi naslednje novo leto pri
čakali skupaj s Slovenskimi krščanskimi demokrati, kot 
nova močna demokratična stranka v dobro Slovenije za 
novo tisočletje. 

Upravni odbor Slovenske ljudske stranke 
Podružnica Dobrepolje 

S D S 

O O SDS Dobrepolje 

vam želi 

vesele božične praznike, v letu 2000 
pa obilo sreče, zdravja in delovnih uspehov. 

VAŠ ST 

CESTA 
žeti Vsem vaščankam in vasčanom 

vasi Cesta 

vesele Božične praznike, 

v letu, kj prihaja pa ve&fcp zdravja 

uspehov in osebne sreče. 

Želimo vam prijetno praznovanje božičnih praznikov, 
v letu 2000 pa obilo zdravja, sreče ter medsebojnega 

spoštovanja. 
Hkrati pa se vsem svojim strankam zahvaljujemo za 

zaupanje! 

Strah Franci 
Prodaja plinov in prevozništvo 

Videm 61 a 

A N T E N S K I 

S I S T E M I 
Merharjeva 2, Ribnica, tel./fax.: 860 - 657 
Del. čas: 8.00 -18.00, sobota 8.00 -12.00 

• Elektronska nastavitev anten 
• Meritve TV signalov 
• Servis 
• Montaža KANAL-a A, POP TV, 

HTV 1,2, 3 
• Montaža SAT sistemov 

(navadni, vrtljivi, 
digitalni) 

Ga ranc i j a 12 
mesecev 
Plačilo n a obroke 

9-lelne izkueinje - razlag za 
lwaliteta in zaupanje 



Z A H V A L A 

Ob smrti našega očeta, deda in pradeda 

ALOJZA STRNADA 
s Ceste 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, 
prijateljem ter znancem za izrečena sožalja, podarjeno 

cvetje, sveče ter spremstvo na njegovi zadnji poti. 
Posebna hvala sosedom za pomoč, g. župniku Francu 
Škulju za lep pogrebni obred, Moškemu pevskemu 
zboru Rafko Fabiani za ganljivo petje ter Društvu 

upokojencev in g. Konradu Piku za poslovilni govor. 

Vsi njegovi 

In obrisal bo vse solze 
z njihovih oči 

in smrti ne bo več, 
pa tudi žalovanja, 
in bolečine ne bo; 

kajti prejšnje je minilo. 

Z A H V A L A 
Ob nenadni smrti našega moža, ata in starega ata 

ANTONA HRENA 
iz Kompolj 57 

se bi radi zahvalili vsem sosedom, ki ste nam kakor koli 
pomagali v tistih hudih trenutkih. 

Prav lepa hvala vsem, ki ste mu v tem zimskem dnevu 
poklonili in mu prinesli toliko cvetja in sveč, nam 

žalujočim pa darovali košček človeške topline. 
Posebna hvala gospodu župniku za lepo opravljen pogreb
ni obred in Moškemu zboru Rafko Fabiani za lepo petje. 

Še enkrat hvala vsem, ki ste ga v tako velikem številu 
pospremili na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi 

Športno društvo Kompotje 
se zahvaljuje Vsem svojim donatorjem 
za materialno pomoč V letošnjem letu, 

hkrati pa Vam Vošči Vesele božične praznike 
ter srečno in uspešno noVo leto 2000! 

GALANTERIJA 
N O S E 
AVTOKLEPARSTVO 

R I G L E R 

M U STAR 

J E L I X 
d.o.o. 

O K R E P Č E V A L N I C A 

M A J O L K A 

arn 

0 1 , n i S t v o 

ŠKRJANC 

OKREPČEVALNIC* 
" Z O R A " 
K O M P O L J E 

MIZARSTVO 
M E G L E N 

n a r M i n g x 

11 Bt, MI f i g 
f l C A S T E L I c V 

M u c 
ISCAR SLOVENIJA d.o.o. 1RADE 
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KINOPROGRAM ZA MESEC JANUAR 2000 

NEDELJA, 9. januar, ob 15. in 19.30 
uri 
ameriško-francoski igrani film po risanki - us
pešnica 
ASTERIX 
KRATKA OZNAKA: Po številnih stripih, knjigah 
in sedmih animiranih filmih avtorja Reneja 
Goscinnvja in Alberta Uderza, je prišel jeseni 
na slovenska velika platna prvi igrani film o 
pogumnih in bojevitih Galcih ter njihovih več
nih sovražnikih, Rimljanih. Čeprav je od prve 
izdaje stripa minilo že štirideset let, se Galija 
tudi v filmu ni čisto nič spremenila. Asterix, 
Obelix in ostali bojeviti Galci ter nerodni Rim-
lajni se še vedno podajajo v zanimive in tve
gane pustolovščine, v katerih je polno akcije, 
humorja, spektakularnih prizorov in zabave, 
lunaka Asterixa je v filmu upodobil Christian 
Clavier, ki smo ga nedavno gledali v nadalje
vanju francoske komedije Obiskovalci, njego
vega nekoliko močnejšega prijatelja Obelixa 
pa je odigral Gerard Depardieu. (dolžina fil
ma: 100 minut) 

NEDELJA, 16. januar, ob 15. uri in 
19.30 uri 
ameriški pustolovski film 
GENERALOVA HČI 
KRATKA OZNAKA: Vojaški preiskovalec Paul 
Brenner (Travolta) odkrije, da posilstvo in 
umor stolnice (Stefanson), hčerke legendar

nega generala, vodi v skrivnosten, zapleten in 
nevaren svet, kjer vladajo nasilje, spletke in 
seks. To je svet, kjer se ne sprašuje in ne od
govarja, kjer vojska zakoplje svoje skrivnosti 
in skriva umazano perilo. Brennerju njegov po
ložaj dovoljuje, da se loti kogarkoli, ne glede 
na njegov čin ali položaj v vojski. Odločen je, 
da bo rešil primer, čeprav vse kaže, da se za 
celotnim škandalom skriva njegov idol - ge
neral Campbell (Cromvvell), ki je priljubljen 
vojskovodja, časten in neusmiljen mož. 
A hkrati je javna osebnost z zelo nenavadnim 
zasebnim življenjem... 
(dolžina filma 114 minut) 

PETEK, 21. jan., ob 16. in 19.30uri 
ameriška igrani film po istoimenski risanki 
TARZAN 
KRATKA OZNAKA: Disnevev Tarzan je prva ce
lovečerna risanka o pustolovščinah mišičaste-
ga junaka s cunjico okrog ledij. Izjemen teh
nični razvoj je filmskim ustvarjalcem omogo
čil prikazati Tarzanov odnos z njegovo žival
sko družino kot nikoli doslej; ta je dejansko 
bolj v skladu z izvirno Burroughsovo vizijo, kot 
bi jo bil fizično sposoben udejanjiti človeški 
igralec. Združujoč humor, dih jemajočo akci
jo v pragodzu, izjemno glasbo in izredno gan
ljive teme risanka Tarzan predstavlja brezča
sno, a hkrati posodobljeno verzijo priljublje
ne zgodbe. V Disnevevem Tarzanu spremlja
mo osupljive dogodivščine mladeniča, ki je 
osirotel še kot dojenček in ki ga vzgoji druži
na goril. Ko Tarzan dozori v mladega moža z 
vsemi nagoni živali iz pragozda in telesnimi 
sposobnostmi atletskega superzvezdnika, se 
njegovo življenje za vedno spremeni, ko sre
ča druge ljudi, do katerih takoj začuti neraz
ložljivo vez. 
dolžina filma: 100 minut) 

NEDELJA, 23. januar, ob 15. uri in ob 
19.30 uri 
ameriški akcijsko pustolovski film-uspešnica 
GLOBOKA MODRINA 
KRATKA OZNAKA: Globoko pod morsko gla
dino je tajni laboratorij, v katerem dela skupi
na znanstvenikov, ki raziskuje možganske bo
lezni. V bližini so v podvodnem tanku zaprti 
ogromni morski psi z zelo razvitimi možgani , 
ki so jih ustvarili z biološkim inženiringom. 
Zgodi se, kar se mora zgoditi: nevarni in ne

predvidljivi morski psi pobegnejo iz tanka in 
za znanstvenike se začne pekel, iz katerega se 
bodo težko rešili. 
Akcijsko srhljivko s primesmi znanstvene fan
tastike odlikujejo izjemni efekti in predvsem 
pisana zasedba odličnih igralcev s Samuelom 
L. Jacksonom na čelu. jackson je z Rennvjem 
Harlinom sodeloval že v filmu Poljub za lahko 
noč . Filmi Šund, Čas za ubijanje in jackie 
Brovvn so mu prinesli nominacije za zlati glo
bus, igral pa je še v filmih Pogajalec, Umri po
končno - brez oklevanja, Poljub smrti, Jungle 

Fever, Ragtime, Morje ljubezni, Princ odkriva 
Ameriko, Ray, Do The Right Thing, School Da-
ze, M o " Better Blues, Dobri fantje, Strictlv Bu
siness, Bele peščine, Patriotske igre, Prava stvar 
in )urski park. 
Renny Harlin slovi predvsem kot režiser dobrih 
akcijskih filmov. Med njegovimi dosežki so 
The Adventures of Ford Fairlane, Born Ameri
can, Plezalec, Cutthroat Island, Umri pokonč
no 2, Poljub za lahko noč, Mora v ulici bre
stov 4 in Prison. 
(dolžina filma 104 minute) 

NEDELJA, ?0. jan., 2000 ob 15. in 19.30 
uri 
ameriški akcijski znanst. srhljivka 
HIŠA STRAHOV 
KRATKA OZNAKA: Temačna in prepovedana 
na griču sedi osamljena hiša. Pred 130-imi le
ti jo je za svojo ženo in otroke, ki jih nikoli ni
sta imela, zgradil tekstilni mogotec Hugh 
Crain. Namesto otroškega smeha so jo pre
ganjale zgodbe o tragediji, ki so se sčasoma 
sprevrnile v številne pripovedi o smrti, zaradi 
katerih je hiša ostala prazna - vsaj na prvi po
gled. 

Stoletje kasneje dr. David Marrovv (Liam Nee-
son), navdušen nad njeno preteklostjo, v graš
čino pripelje tri obiskovalce - kot sam pravi, 
da mu bodo pomagali pri študiji o nespečno
sti. To so Theo (Catherine Zeta-)ones), svetov-
Ijanka, ki za drznostjo skriva še kaj; Luke 
(Owen VVilson), cinik, ki prvi posumi, da razi
skave dr. Marrovva nimajo opraviti s spanjem; 
tretja pa je najbolj občutljiva med njimi - Nell 
(Lili Tavlor). Že od prvega trenutka, ko Nell pri
de v graščino, jo temačna hiša nenavadno pri
vlači in privlačnost postaja grizljivo obojestran-
ka. Pred davnimi časi so po graščini strašili du
hovi, zaradi katerih trojico opozorijo, da po
noči, v temi, nihče od vaščanov ne ostane v 
hiši 
Zidovi hiše na griču so povsem navpični in 
tla trdna. A domačini vedo - in kmalu ugoto
vimo tudi sami, da se nekaj ali nekdo spreha
ja po hiši. 
V knjigi ali na platnu so zgodbe o duhovih in 
hišah strahov priljubljeno čtivo, ki poganja kri 
po žilah in prižiga nočne lučke ob posteljah. 
A le malo zgodb o duhovih je tako priljublje
nih, kot je klasični roman Shirlev Jackson The 
Haunting of the Hill House. 
(dolžina filma 113 minut) 
Opomba: zaradi pomankanja filmov bodo ki
no predstave redno samo ob nedeljah, ob 
petkih pa bo predstava le, če bomo dobili 
kak dober in zanimiv film. 



TURISTIČNO DRUŠTVO PODGORA 
organizira tradicionalni 

POHOD Z BAKLAMI NA 
KAMENVRH 

v soboto, 25. decembra 1999, 
na predvečer samostojnosti države 

S tem pohodom bomo proslavili tako BOŽIČNI D A N kot tudi D A N 
SAMOSTOJNOSTI naše države. 

Program pohoda: 
Zbirno mesto za vse, k i boste v pohod vključili tudi večerjo, je v 

vasi Podgora. Na zbirnem mestu bo dobil vsak pohodnik baklo in 
topel čaj. 

Sicer pa so zbirna mesta še v Podpeči (vodja Anton Cimerman), v 
Predstrugah (vodja Milan Draženovič) in v Ponikvah (vodja Franci 
Lenarčič). P r i vseh vodjih dobite vse informacije in baklo (300 SIT). 

Odhodi z vseh zbirnih mest so ob 18. uri . Na Kamen vrhu nas 
bodo pričakali gostoljubni člani Planinskega druš tva , kres in topli 
napitki. 

Ob 20. ur i odhod v dolino, in sicer v restavracijo podj. ISKRA na 
večerjo kmečke pojedine dobrepoljskih kolin. Po večerji zabava s ple
som. 

V kolikor bo prijav več, kot je kapacitete v Iskri, bomo vključili 
tudi domače gostilne. 

Cena pohoda z večerjo, baklo, toplimi napitki ter vodenje je 1.500 
SIT, k i jo plačate ob prihodu. 

Oblecite in obujte se vremenu primerno, s seboj vzemite tudi bate
rije. 

Prijave za večjr jo na telefon 780-71-77 (Novak) do vključno 23. 
decembra 1999. 

ORGANIZACIJSKI ODBOR 

TURISTIČNO DRUŠTVO 
PODGORA 

organizira 

SILVESTROVANJE 
m PROSTEM 
31. decembra 1999, 

pred občinsko stavbo na Vidmu, s 
pričetkom ob 21. uri. 

Poskrbeli bomo za pijačo in hrano. 
Tudi zavrteli se boste lahko. 

Lanske izkušnje so pokazale, da 
je za takšen način pričakovanja 

novega leta veliko zanimanje, zato 
vabimo, da se pridružite tudi letos 
in skupaj pričakajmo novo tisočlet

je. 

ORGANIZACIJSKI ODBOR TD 

PLANINSKO DRUŠTVO 
DOBREPOLJE 

želi i/sem občanom Dobrepotja in 
Strua ob letošnjih božičnih praz
nikih Veliko družinskega razume

vanja in topline 0 domovih ter 
mnoqo sreče, zdravja in osebneaa 
zadovoljstva V tretjem tisočletju. 

TimSTIČNO PKUŠTVO POPfOKA 
želi viem občanom, pojfi^£^Uv£št naf podpirate v naHh prizadevanjih, prijazne in vefele božične 

praznike, v n/kiS^rhi^^S}fVtUJSčsreče, zdravja in osebne ja zadovoljstva. 

Ustanovitelj glasila je Občina Dobrepolje. Glavna in odgovorna urednica: Mihaela Steklasa. 
Tisk in oblikovanje: Auroragraf d. o. o. 

Glasilo izhaja enkrat mesečno v nakladi 1100 izvodov. 


